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Slovo starosty 
 

 
 

Vážení a milí spoluobčané, 
vítám Vás u dalšího čísla zpravodaje, které vychází před vánočními svátky.  Prožíváme 
období adventu a příprav na Vánoce. Zároveň se většinou ohlížíme za celým 
uplynulým rokem a hodnotíme. 

Začátek adventního období jsme si obohatili rozsvícením vánočních stromů po celém 
Jistebnicku. V samotné Jistebnici i mnoha osadách probíhal pestrý kulturní program. 
Dovolte mi touto cestou poděkovat všem pořadatelům za vytvořenou kouzelnou 
sváteční atmosféru a další příjemnou možnost setkávání nás občanů, které mohlo po 
dvou letech poznamenaných covidovými opatřeními proběhnout v klasické ničím 
neomezené podobě. 

V pozadí podzimních komunálních voleb bych velmi rád poděkoval za projevenou 
důvěru, která se mi od Vás voličů dostala. Výsledky voleb mě mile překvapily a ujistily, 
že směr, kterým jsme se společně vydali, je převážně v souladu s Vašimi potřebami. 
Nadále plánuji pokračovat v započatém úsilí rozvoje našeho města i přilehlých osad ve 
spolupráci s Vámi. Stále jsem připraven naslouchat veškerým požadavkům, 
postřehům a podnětům a snažit se je optimálně řešit. Rád bych také poděkoval 
bývalému místostarostovi panu Vladimíru Maškovi za dlouholetou práci pro město 
a popřál mu hodně zdraví a spokojenosti do dalšího životního období. Nově zvolenému 
místostarostovi Václavu Máchovi a všem zvoleným zastupitelům přeji hodně sil 
a trpělivosti při směřování rozvoje Jistebnicka. Čeká na nás hodně úkolů 
a rozhodování, což není vždy jednoduché.  

Oprava komunikace I/19 v úseku Drhovice – Oltyně 
Od září probíhala oprava povrchu komunikace I/19 a i přes nesouhlasné stanovisko 
města Jistebnice vedla objížďka přes Jistebnici. Nákladní a kamionová doprava byla 
kompletně odkloněna přes Jistebnici. Většina osobních automobilů projížděla zkratkou 
přes Padařov. Před zahájením objížďky byla provedena pasportizace komunikace přes 
Jistebnici a bylo provedeno zmapovaní komunikace přes Padařov směr Drhovice. 
V průběhu uplynulých měsíců jsme zažívali na naše poměry extrémní dopravní 
zatížení, které je nyní viditelné na stavu vozovek. Momentálně probíhá nové mapování 
stavu komunikací včetně komunikace na Padařov. Již před začátkem opravy silnice 
I/19 byla podepsána smlouva mezi Ředitelstvím silnic a dálnic a Správou a údržbou 
silnic Jihočeského kraje ohledně oprav komunikací na objížďce. V následujících 
měsících proběhne jednání o rozsahu oprav komunikace přes Jistebnici a zároveň se 
bude jednat i o opravách komunikace přes Padařov, která nebyla oficiální objízdnou 
trasou, a tím ani není ve zmiňované smlouvě. Oprava komunikací by měla proběhnout 
v dubnu až květnu příštího roku.  

Výměna zdroje vytápění ve zdravotním středisku (zámečku) 
V září jsme obdrželi rozhodnutí o přidělení dotace na projekt výměny zdroje vytápění 
ve zdravotním středisku ve výši 1.794.006,- Kč. Nyní probíhá dokončení stavebního 
povolení a poté bude provedeno výběrové řízení na dodavatele. Realizace se 
předpokládá po ukončení letošní topné sezóny. V rámci projektu dojde k výměně kotle 
na tuhá paliva za tepelné čerpadlo, výměně otopné soustavy, která bude rozšířena 
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o vytápění prostorů síně Richarda Laudy a skautské klubovny. 

ZŠ a MŠ Jistebnice 
Na podzimní měsíce byla avizována dotační výzva z IROP na školství. Jistebnice 
připravila za součinnosti vedení školy a projektantů dva projekty. Jeden se zaměřil na 
opravu prostor kabinetů ve staré škole a druhý na vybudování nové učebny školní 
družiny na terase nové školy se stavebními úpravami ve stávajících prostorech. Žádost 
byla podána na konci listopadu a dle dostupných informací od administrátora dotace 
se naše žádost dostala do podpořených projektů, kde bude probíhat kontrola žádosti     
a budeme čekat na rozhodnutí o přidělení dotace. Celkové náklady projektů jsou   
6 mil. Kč, dotace je ve výši 80 % uznatelných nákladů. 

Jistebnice - kanalizace a ČOV  
V rámci zmíněné akce město obdrželo v listopadu rozhodnutí o registraci projektu, 
kterou nám bylo potvrzeno poskytnutí dotačních prostředků v celkové výši 50 mil. Kč 
na roky 2023 a 2024. Zastupitelstvo nyní znovu projedná možnosti dofinancování 
případné realizace. Souběžně bude probíhat jednání s dodavatelskou firmou, kde 
výsledkem bude stanovení faktického zahájení stavebních prací. V návrhu rozpočtu 
města je naplánována částka na straně výdajů v celkové výši 50 mil. Kč, které obsahují 
dotaci 35 mil Kč od ministerstva zemědělství a 15 mil. Kč, což jsou finance města bez 
zapojení úvěru. Před samotným zahájením prací proběhne setkání občanů Jistebnice, 
kde bude představen harmonogram prací. 

Oprava prostor radnice 
Po několikaletém odkládání jsme v září zahájili rekonstrukci vnitřních prostor radnice. 
Prozatím se jedná o dvě kanceláře v budově radnice. V rámci oprav byla provedena 
výměna oken, oprava omítek, nová elektroinstalace, zateplení stropu, oprava podlah 
a provedena výmalba kanceláří a chodby se schodištěm. Nyní proběhne instalace 
kancelářského vybavení. Probíhající opravy se uskutečňují s minimálním omezením 
běžného provozu. Na začátku příštího roku budeme pokračovat v rekonstrukci dalších 
místností.   

Ceny místních poplatků 
Jak všichni vnímáme kolem sebe, dochází v letošním roce ke zdražování všeho kolem 
nás. Bohužel situace se dotýká i provozů města. Město Jistebnice na začátku roku 
vysoutěžilo nového dodavatele elektřiny, u kterého máme zafixovanou cenu do března 
2024. Nicméně je ještě spousta vnějších vlivů, které na město dopadají, a v důsledku 
toho město nastavuje nové ceny vodného, stočného a poplatků za svoz odpadu. Nové 
ceny jsou nastavovány tak, aby dotace města na zmíněné provozy byly ve srovnatelné 
výši jako v roce 2022. Ceny vodného a stočného jsou zveřejněny v tomto čísle 
zpravodaje a spolu s ostatními změnami budou dostupné na webových stránkách města 
Jistebnice. 

Opravy mostů a vodotečí na území města 
Pokud Správa a údržba silnic Jihočeského kraje dostane peníze, plánuje v příštím roce 
opravu mostu v Makově. Správa a údržba silnic zahájila projekční práce na opravě 
mostu v Jistebnici, které mají být v příštím roce dokončeny, a jestli vše půjde podle 
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plánu, realizace se uskuteční v roce 2024.  

Povodí Vltavy plánuje opravu potoka v Makově od mostu směrem k Hůrce, která by 
měla proběhnout v roce 2023. Povodí také pracuje na získání stavebního povolení 
opravy koryta Cedronu v úseku od mostu na Malém náměstí směrem k Loužeckým. Po 
získání povolení bude řešena realizace opravy. 

S přáním klidného prožití vánočních svátků a přáním zdraví a štěstí do 
nového roku 

Ing. Jiří Popelka 
starosta města Jistebnice              e-mail.: starosta@jistebnice.cz 
tel.: 602 442 799    Instagram: @starosta.jistebnice 

 

Ceník vodného a stočného – rok 2023 
 

Dne 8.12.2022 na 4. zasedání schválila rada města Jistebnice ceny stočného a vodného  
s platností od  01.01.2023. 
 

S T O Č N É : 
 

- Jistebnice 32,00  Kč/m3  +  platná DPH  
- Božejovice  32,00  Kč/m3  +  platná DPH 
 

- Makov, Padařov, Vlásenice a Hůrka (osady s kanalizač. řády), 
Božejovice (nemovitosti, které jsou nepřipojitelné na oddílnou 
kanalizaci a ČOV), ostatní osady 6,00     Kč/m3 + platná DPH 
 
V O D N É : 
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Vážení spoluobčané, 

nacházíme se na konci roku 2022, který nebyl pro společnost jednoduchý. Po období 
Covidu se chvilku zdálo, že se život vrátí k normálu. Celý svět ale ovlivnila válka na 
Ukrajině. Tato událost zasáhla ekonomiku a životy občanů celého světa. Proto je 
potěšující, že se v našem městě podařilo dotáhnout do úspěšného konce územní plán, 
který je pro Jistebnici a okolí velmi důležitým dokumentem. Zároveň byla získána 
dotace z MZE na ČOV a kanalizaci v Jistebnici.  

Tento rok jsme se ale museli vyrovnat i s nepříjemnými událostmi, mezi které patří 
řádění žháře, který způsobil nemalé škody. Jedním z jeho cílů se stalo i místní hasičské 
tábořiště u Kaplice. Obnova tohoto místa bude moci proběhnout i díky velké solidaritě 
občanů, spolků a místních firem. Na místě je poděkování zásahové jednotce Jistebnice 
za obětavost, úsilí a energii, kterou věnovala uhašení požárů. 

23. 9. – 24. 9. 2022 proběhly komunální volby, po kterých došlo k obměně 
zastupitelstva. Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří přišli k volbám podpořit své 
kandidáty. Dále bych chtěl poděkovat svým voličům za vyjádření podpory. Věřím, že 
nezklamu Vaše očekávání a budu se snažit vykonávat funkci místostarosty co nejlépe. 
Zároveň chci poděkovat své rodině za podporu. Nemalé dík patří bývalým zastupitelům 
obce za jejich odvedenou práci a především Mgr. Vladimíru Maškovi za působení 
v pozici starosty a později místostarosty obce. Všem zvoleným zastupitelům přeji 
pevné nervy a hodně energie do jejich práce na následující čtyři roky.  

Závěrem Vám všem přeji krásné prožití vánočních svátků a hlavně hodně zdraví 
a spokojenosti v novém roce. 

Mgr. Václav Mácha 
místostarosta města Jistebnice 
tel.: 776 093 273 
email: MachaV@seznam.cz 
 

Zpráva o činnosti rady města 

V období od 8. 9. 2022 do 8.12.2022 se konalo šest schůzí rady města, číslo 94, 95 a 1-4.  
Rada města vzala na vědomí: 

- informace starosty města 
- pokračování PKV build u dotačního titulu pro zdravotní středisko 
- uskutečnění cirkusového představení v Jistebnici 
-   částky za pronájmy honitby 
- žádost o pronájem bytu 
- nabídku nemovitosti k odkupu LV544 v Jistebnici – ½ podíl 
- žádost o povolení příjezdové cesty 
- dvě žádosti na změnu územního plánu a povolení sjezdu 
- zápis z ustavujícího zasedání ZM Jistebnice 20. 10. 2022 
- přípravu 2. zasedání ZM 
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Rada města schválila: 

- pořad jednání schůze RM 

- pověřuje starostu města zastupováním města Jistebnice v Honebním 
společenstvu Jistebnice 

- zveřejnění záměru pronájmu části pozemku p. č. 103/2 k. ú. Jistebnice o výměře 
3 m2 za účelem umístění, provozu, servisu a případné obměny automatu 
sloužícího k vydávání zásilek a poskytování dalších služeb za cenu 100,-Kč/rok 

- povodňový plán pro stavbu – Jistebnice Kanalizace a ČOV 

- nákup vozidla IVECO Daily za cenu 260 000 Kč bez DPH  

- prodej vozidla Nissan za cenu 10 000 Kč  

- smlouvy o nájmu městských bytů č. 1, č. 3, č. 5, č. 6, č.8, č. 9, č. 14, č. 16, č. 18, 
č. 19 a č. 20 v DPS Jistebnice na dobu určitou od 1. 10. 2022 do 30. 9. 2023. 
Výše nájmu 55 Kč/m2 + platba za služby 

- smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 96,38 m2 v domě č.p. 33 
v Padařově na dobu určitou od 01. 10. 2022 do 30. 9. 2023. Výše nájmu          60 
Kč/m2 + platba za služby 

- smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 58,58 m2 v domě č. p. 33 
v Padařově na dobu určitou od 01.10. 2022 do 30. 9.  2023. Výše nájmu         60 
Kč/m2 + platba za služby 

- smlouvu o nájmu všech deseti městských bytů v bytovém domě v Jistebnici na 
dobu určitou od 01. 10. 2022 do 30. 9. 2023. Výše nájmu 100,- Kč/m2 + platba 
za služby 

- zadání územní studie plochy BI-4, PX-2 a část PX3 na MěÚ Tábor 

- zpracování územní studie pro plochy BI-4, PX-2 a část PX3 za cenu 46 000 Kč 
bez DPH. Město Jistebnice zaplatí pořízení studie a po schválení územní studie 
bude soukromým majitelům dotčených pozemků naúčtován 50% podíl 
pořizovací ceny studie 

- zveřejnění záměru prodeje pozemku p. č. 1581 díl b) o výměře 33 m2 a pozemku 
p. č. 1581 díl f) o výměře 3 m2 v k. ú. Svoříž dle geometrického plánu č.73-
26/2021 za cenu 100 Kč/m2 s DPH 

- smlouvu č. TA-014330070401/001-FIA o zřízení věcného břemene. Předmětem 
této smlouvy je zřízení a vymezení věcného břemene podle § 25 odst. 4 
energetického zákona, a to jako osobní služebnost ve prospěch PDS dle tohoto 
zákona. Specifikace – stavba „Jistebnice - Mgr. Rybařík: kabel vedení NN“ 
Rozsah věcného břemene vymezuje geometrický plán č.: 928-618/2022 
zhotovený firmou Fiera a.s. Věcné břemeno se zřizuje jako časově neomezené, 
úplatně za jednorázovou úhradu ve výši 2 200 Kč bez DPH 

5



Zpráva o činnosti rady města 
 

- smlouvu č. TA-014330065001/001-FIA o zřízení věcného břemene. Předmětem 
této smlouvy je zřízení a vymezení věcného břemene podle § 25 odst. 4 
energetického zákona, a to jako osobní služebnost ve prospěch PDS dle tohoto 
zákona. Specifikace – stavba „Chlum u Jistebnice-CETIN: kabel NN“. Rozsah 
věcného břemene vymezuje geometrický plán č.: 928-618/2022 zhotovený 
firmou Fiera a.s. Věcné břemeno se zřizuje jako časově neomezené, úplatně za 
jednorázovou úhradu ve výši 4.100 Kč bez DPH 

- rozpočtové opatření RO č. 10 ze dne 26.10.2022  

- příspěvek ze sociálního fondu v částce 3 000 Kč na rekreaci pro 2 žadatele 

- smlouvu o nájmu městského bytu č. 9 o velikosti 65,70 m2 v domě č. p. 255 
v Jistebnici, na dobu určitou od 5. 11. 2022 do 30. 4. 2022. Výše nájmu 65 Kč/m2 
+ platba za služby 

- poskytnutí dvou dárkových balíčků, každý ve výši 500 Kč včetně DPH a 3 prm 
palivového dřeva na myslivecký ples pro MS Jistebnice Vinice 

- smlouvu o dílo č. 2/2022 (separovaný odpad) na odběr a zneškodňování 
separačních druhů odpadů, ostatní specifikace dle smlouvy 

- prominutí nájmu za měsíce listopad a prosinec v domě Padařov 33, z důvodu 
probíhající rekonstrukce sociálního zařízení a kuchyně v bytě 

- prominutí nájmu z rybníka Horšín za rok 2022 a 2023 z důvodu rekonstrukce 
vodního díla 

- závazek jako budoucí nabyvatel realizovaného společného zařízení „Účelové 
komunikace v k. ú. Božejovice“ dle schváleného návrhu komplexních 
pozemkových úprav, že bude toto zařízení udržovat po dobu nejméně 5 let od 
data převedení dotace (konečné platby)  

- zveřejnění záměru směny pozemků – pozemky p. č. 2 256 o výměře 4 028 m2 
a p. č. 249 o výměře 6 888 m2 vše v k. ú. Drahnětice za pozemky p.č. 1 556/1 
o výměře 507 m2, p. č. 1565/1 o výměře 396 m2, pozemek p. č. 2 428 o výměře 
7311 m2 vše v k. ú. Božejovice a pozemek p. č. 190/56 o výměře 363 m2, p. č. 
190/75 o výměře 42 m2, p. č. 200/3 o výměře 48 m2, p. č. 190/57 o výměře 603 
m2, p. č. 190/76 o výměře 61 m2, p. č. 200/4 o výměře 127 m2 vše v k. ú. Svoříž 

- rozpočtové opatření RO č. 11 ze dne 10. 11. 2022  

- zveřejnění záměru darovaní pozemků – pozemky p. č. 2 066/3 o výměře 990 m2, 
p. č. 2 066/8 o výměře 82 m2, p. č. 2 066/9 o výměře 1 157 m2, p.č. 2066/19 o 
výměře 6 m2 vše v k. ú. Makov u Jistebnice a 2/3 podílu pozemků p. č.2 066/17 
o výměře 18 m2, p. č. 2 066/18 o výměře 2 m2 vše v k. ú. Makov u Jistebnice 

- z pozice zřizovatele právního subjektu ZŠ a MŠ Jistebnice odměnu ředitelce ZŠ 
a MŠ Jistebnice v souladu s ustanovením § 134 zákona č. 262/2006 Sb., 
v platném znění za aktivní plnění úkolů  

- schvaluje revokaci usnesení č. 26 ze dne 10. 11. 2022 
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- zveřejnění záměru směny pozemků – pozemky p. č. 2256 o výměře 4 028 m2,   
p. č. 249 o výměře 6 888 m2 a p. č. 1018/3 o výměře 10 682 m2, vše k. ú. 
Drahnětice, za pozemky p. č .1556/1 o výměře 507 m2, p. č. 1 565/1 o výměře 
396 m2, pozemnek p. č. 2428 o výměře 7 311 m2, vše k. ú. Božejovice a pozemek 
p. č. 190/56 o výměře 363 m2, p. č. 190/75 o výměře 42 m2, p. č. 200/3 o výměře 
48m2, p. č. 190/57 o výměře 603 m2, p. č. 190/76 o výměře 61 m2, p. č. 200/4 o 
výměře 127 m2, p. č. 180/1 o výměře 550 m2, vše k. ú. Svoříž 

- rozpočtové opatření RO č. 12 ze dne 24. 11. 2022  

- odměny za SPOZ, odměny členům zásahových jednotek, lidem starajícím se 
o mládež a členům osadních výborů, odměny občanům za údržbu vodáren 
v osadách a odměny za distribuci zpravodaje za rok 2022  

- kumulativní rozpočet projektu na Sběrný dvůr Jistebnice, systém svozu 
Jistebnice a kompostéry Jistebnice 

- pronájem sálu KD Jistebnice na 3. 12. 2022  

- rozpočtové opatření RO č. 13 ze dne 8. 12. 2022  

- odpisový plán na rok 2023 pro žadatele ZŠ a MŠ Jistebnice 

- se stavbou: Ounuz – TS, VN, kabelizace NN, číslo stavby: 1040020987 na 
pozemcích p. č. 1058/1, 1054/1, 1060/1 a 1055/1 vše v k. ú. Cunkov a požaduje 
v rámci kabelizace osady naprojektovat přílož kabelu a stožáru VO 

- Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě č. 6440-MPS4-2017-016 ze dne 18. 2.2 2018. 
Předmětem dodatku je změna doby nájmu – doba trvání nájmu si smluvní strany 
ujednávají jako dobu určitou od 1. 3. 2018 do doby převodu předmětu nájmu na 
nového vlastníka, max. do 31. 12. 2025 

- smlouvu. Předmětem smlouvy je pronájem části pozemku p. č. 103/2 k. ú. 
Jistebnice o výměře 3 m2 za účelem umístění, provozu, servisu a případné 
obměny automatu soužícího k vydávání zásilek a poskytování dalších služeb za 
cenu 100 Kč/rok 

- Dodatky č. 1 ke Smlouvám o využívání obecního systému nakládání 
s komunálními odpady dle přílohy č. 2 k zápisu schůze RM ze dne 8. 12. 2022 a 
stanovuje cenu ve výši 3 000 Kč bez DPH za svoz 1 nádoby o objemu 120 l 1x 
týdně s účinností od 1. 1. 2023 

- Dodatky č. 1 ke smlouvám o dílo o odběru a uložení odpadů na skládku 
Jistebnice včetně ceníku za uložení odpadu dle přílohy č. 3 k zápisu schůze RM 
ze dne 8. 12. 2022 s účinností od 1. 3. 2023 

- Dodatky č. 1 ke Smlouvám o dílo o odběru a zneškodnění (separačních druhů) 
odpadu včetně ceníku převzatého odpadu na sběrný dvůr dle přílohy č. 4 
k zápisu schůze RM ze dne 8. 12. 2022 a stanovuje cenu ve výši za výsyp nádob 
700 Kč/ks bez DPH s účinností od 1. 1. 2023 
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Zpráva o činnosti rady města 
 

- ceník vodného a stočného s platností od 1. 1. 2023 – viz. příloha č. 5 zápisu 
schůze RM ze dne 8. 12. 2022 

- odepsání nedobytných pohledávek MP za obecní systém odpadového 
hospodářství (dříve místní poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálního odpadu) za roky    2014 
– 2016 v celkové částce 31 977 Kč 

- poskytnutí dvou dárkových balíčků, každý ve výši 500 Kč včetně DPH a 3 prm 
palivového dřeva na plesy a zábavy v roce 2023 pro 11 žadatelů 

Rada města souhlasila 

- s přijetím účelově určeného finančního daru v rámci projektu obědy pro děti 
v celkové výši 9 400 Kč pro žadatele Základní škola a Mateřská škola Jistebnice 

- s umístěním sídla na adrese Náměstí 1, 391 33 Jistebnice pro Honební 
společenstvo Jistebnice 

- se záměrem přestavby stávajícího vedení VVN napěťové hladiny 220 kV 
s označením V204 na nové vedení ZVN o napěťové hladině 400 kV dle navržené 
Územně technické studie  

- s realizací 1 vrtu pro tepelné čerpadlo o hloubce 130 m na pozemku p. č. 241/23 
v k. ú. Jistebnice 

- se stavebním záměrem RD na pozemku p. č. 906/4 v k.ú. Jistebnice a napojením 
na místní komunikaci  

- s umístěním DTS na pozemku města ve variantě DTS UKL 3119 L a požaduje 
v rámci kabelizace osady naprojektovat příložky kabelu a stožárů pro VO 

- se záborem komunikace (chodník) před domem č.p. 80 na instalaci lešení 

- s napojením odtoku z DČOV z RD Makov č.p. 29 na kanalizaci  

- se stavbou kolny s přístřešky a dřevníku v k. ú. Zvěstonín 

Doporučuje ZM ke schválení: 

- nákup pozemku p. č. 13 díl d) o výměře 4 m2 v k. ú. Svoříž  

Mgr. Václav Mácha, místostarosta města Jistebnice 

 

Městský úřad Jistebnice 
Pracovní doba v období vánočních svátků 

23. 12. 2022 pátek     ZAVŘENO 
27. 12. 2022  úterý  7:30 – 11:00 
28. 12. 2022 středa     7:30 – 11:00, 12:30 – 15:15  
    (poslední den pro platby v hotovosti) 
29. 12. 2022 čtvrtek    12:30 – 15:15 
30. 12. 2022  pátek      ZAVŘENO 
Poplatky za odpady a psy je možné platit až od 1. 2. 2023. 
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Město Jistebnice 
 

Plnění rozpočtu k 31. 10. 2022 
 

 

V Jistebnici 9. 12. 2022 

Ing. Iveta Plochová 

 

Oznámení o provozu skládky a sběrného dvora v Jistebnici v prosinci 2022 
 

V pátek dne 16. 12. 2022 budou skládka a sběrný dvůr v Jistebnici z provozních 
důvodu UZAVŘENY. 
V pátek dne 23. 12. 2022 a v sobotu dne 24. 12. 2022 bude rovněž ZAVŘENO. 
Následující dny bude otevřeno dle provozní doby. 
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Město  Jistebnice 
starosta města 
Náměstí 1 
391 33  JISTEBNICE 
 
 

VOLBY PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY 
konané ve dnech 13. a 14. ledna 2023; případné               

II. kolo voleb ve dnech 27. a 28. ledna 2023 
 

Poskytnutí informací o počtu a sídlech volebních okrsků  
 
V souladu s ustanovením §14 odst. 1 písm. d) zákona č. 275/2012 Sb., o volbě 

prezidenta republiky a o změně některých zákonů (zákon o volbě prezidenta 

republiky), ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon“), a vyhlášky č. 294/2012 

Sb., o provedení některých ustanovení zákona o volbě prezidenta republiky, ve znění 

pozdějších předpisů (dále jen „vyhláška“), poskytuji všem občanům, politickým 

stranám, politickým hnutím a koalicím informaci o počtu a sídle volebních okrsků:  

Počet volebních okrsků: ______________    5 
 

Sídlo volebních okrsků:  
 

Volební okrsek č. 1   _______ KD Jistebnice, Koželužská 144, Jistebnice 39133 
 

Volební okrsek č. 2   ______ KD Jistebnice, Koželužská 144, Jistebnice 39133 
                                                                              

Volební okrsek č. 3   _______ kulturní dům v Božejovicích, Božejovice č. p.  41, 

391 32 Božejovice  
 

Volební okrsek č. 4   _______ budova bývalé školy v Makově, Makov č. p.  9, 

391 31 Dražice 
 

Volební okrsek č. 5   _______ kulturní dům v Orlově, Orlov č. p. 7,  

391 33 Jistebnice 
  

Jistebnice, 2022-11-29              
 
 
 
 
                                                                                            Ing. Jiří Popelka 
                                                                                              starosta města 
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Knihovna 

Podzim plný akcí proběhl v knihovně i letos. Děti z 1. třídy se přišly seznámit 

s knihovnou, s druháky jsme si povídali o tom, jak se v knihovně a k půjčeným knihám 

chovat a třeťáci se dozvěděli o tvůrcích knih – o spisovatelích a ilustrátorech. 

Spisovatel Jiří Walker Procházka přijal pozvání se svým workshopem Jak se dělají 

komiksy. Děti ze 4. a 5. třídy se dozvěděly o tvorbě komiksových bublin, oživlých 

obrazech, používání citoslovcí a piktogramů a vše si vyzkoušely v pracovních listech. 

Pravidelně do knihovny dochází i děti z družiny. Každý měsíc se scházíme dvakrát při 

soutěžích vážných i nevážných (porovnáváme znalosti z literatury nebo stavíme věž 

z vyřazených knih). 

Nezapomínáme ani na dospělé čtenáře. Cestovatel Petr Nazarov navštívil knihovnu už 

podruhé, tentokrát 18. října, a vyprávěl o Banátu – českých vesnicích v Rumunsku. 

3. listopadu jsme se po delší pauze sešly s věrnými čtenářkami při Večerním čtení. 

Po uzávěrce zpravodaje se plánují v knihovně ještě další akce. 6. prosince dopoledne 

knihovnu navštíví skřítkové Knihomol a Knihomil na akci Nejlepší čtenář. Skřítci si 

vyzkouší druháky, jak se od posledního setkání zdokonalili ve čtení, a ten nejlepší 

čtenář bude odměněn. Družina si přijde ještě zasoutěžit 6. a 13.prosince, tentokrát na 

téma Zima, a zároveň bude vyhlášen vítěz výtvarné soutěže Z pohádky do pohádky. 

Děti z 1. třídy navštíví knihovnu ještě jednou a tentokrát si budeme povídat a číst 

o Vánocích. 12.12. po třech letech obnovíme Vánoce v DPS. Pondělní odpoledne 

přijdou místním obyvatelům zazpívat koledy a vánoční písně děti ze Sborového zpěvu, 

ve společenské místnosti bude připraveno vánoční pohoštění a každý dostane dárek, 

který vyrobí děti z místní školy. Určitě to vše vytvoří tu správnou vánoční náladu. 

Ale knihovna nežije jen akcemi. Nakupujeme i nové knihy, letos už jich je 360, získali 

jsme opět knihy od pana Jiřího Peška, který zpracoval další knihy o Jistebnici a okolí. 

Prodáváme vyřazené knihy a časopisy za symbolickou cenu. V rámci grantu 

z ministerstva kultury jsme zakoupili nový knihovnický program, protože ten stávající 

(zakoupený v roce 2007) již není podporovaný. 

A na závěr upoutávka na několik nových knih. 

Bernard Minier:   Lucia / detektivka/ 

Jana Poncarová:   Herečka / román s autobiografickými prvky/ 

Nicholas Sparks:   Přání / román ze současnosti/ 

Evžen Boček:   Aristokratka pod palbou lásky 

Joy Fieldingová:   Slepá ulička /psychologický román/ 

Markéta Harasimová:   Slovo proti slovu / detektivní román/ 

Katarína Gillerová:   Příliš mnoho vzpomínek / román ze současnosti/ 

Lars Kepler:   Pavouk / severská detektivka/ 

Vlastimil Vondruška:   Anděl smrti / historický román / 

Donna Erhartová:   Vlaštovčí kopec / autorka knihy Kde zpívají raci/ 

Knihovna bude v dnech 22.12. - 30.12. 2022 zavřená. 

Přeji všem krásné Vánoce a pohodový rok 2023.  

                                 Dagmar Nováková 
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Římskokatolická farnost Jistebnice 
 

Jistebnice 5. 12. 2022 

Vážení a milí čtenáři, přátelé, farníci,  

adventní doba se chýlí ke svému završení vánočními svátky a oslavou Kristova 
příchodu a jeho narození. Narození Ježíše Krista bylo zásadní a přelomovou událostí 
dějin tohoto světa a každý z nás může nadcházející sváteční dny prožívat jinak. Ať už 
máme vánoční pohodu nebo naopak náročné dny, můžeme být nakloněni k dobrému 
a vzpomenout na všechny, kteří nemohou být se svými blízkými nebo jsou nemocní, 
osamocení, bez domova, na útěku, ve válce apod. 

Kéž by každý třeba zvláště v této době alespoň trochu slevil ze svých nároků, 
sebeprosazování a mnohdy jaksi agresivních projevů, kdy vidíme jen svoje mnohá 
práva a zapomínáme, že s nimi jsou spojeny i povinnosti a zodpovědnost. Zkusme 
prožít oslavu Vánoc jako proces naší proměny. Můžeme tento čas zkusit trávit více 
spolu, zastavit se a radovat se tak o něco déle než jen jeden večer. Zaměřme se třeba 
na hledání lidských hodnot našeho života. Co je pro mě a mé blízké v životě 
nejdůležitější? Jsou to opravdu dárky jako materiál, nebo spíš dárky jako projevy 
blízkého vztahu s rodinou a lidmi, které máme rádi? Dar má být především „slovem“ 
– tedy vyjádřením poselství: „Záleží mi na tobě, protože tě mám rád. Chci s tebou žít 

v pokoji a míru, odpouštím ti a přeji ti dobro. Proto ti dávám tento dárek, jako výraz 

mé blízkosti i toho, že jsem ochoten něco obětovat pro tebe.“ 

Je vhodné se v tento čas také ohlédnout za téměř uplynulým rokem a vidět, co vše se 
v něm událo. I z pohledu farnosti budeme rekapitulovat ubývající rok. Jsem vděčný, že 
se podařilo s podporou Ministerstva kultury, města Jistebnice, biskupství a především 
mnoha konkrétních dárců pokročit v opravách vnějšího pláště kostela sv. Michaela. 
Díky patří vám všem, kteří k tomu jakkoliv přispíváte. Pro pokračování oprav interiéru 
kostela se bez vaší pomoci neobejdeme. 

Při letošní poutní slavnosti v Hodkově jsme si připomněli dvacet let od vysvěcení 
kapličky Panny Marie Růžencové. Protože dodnes je na kapli umístěn jen provizorní, 
ne příliš kvalitní malý zvon, rozhodli jsme se s podporou několika prvotních dárců, že 
v příštím roce necháme ve zvonařství pana Votruby v Myslkovicích u Soběslavi odlít 
nový zvon pro tuto kapli. Pro tento účel byl stanoven předpokládaný celkový rozpočet 
včetně elektroinstalace přibližně na 200 tisíc korun. Přestože díky štědrosti několika 
dárců máme již téměř polovinu částky k dispozici, žádáme pro zbývající část 
o spolupráci a podporu také vás, kteří byste se chtěli podílet na financování zvonu (č.ú. 
161661125/0300, v.s. 102002). Odměnou vám může být nabídka účasti při samotném 
odlévání zvonu a jeho instalaci. Prosím, informujte se na farním úřadě v Jistebnici, 
nebo na plakátu umístěném v kostele, či na webu farnosti. 

 

Co nás dále čeká?   

 V pátek 16. 12. 2022 v 18.00 vystoupí v kostele sbor dětí ZŠ Jistebnice. 
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Římskokatolická farnost Jistebnice 
 

 V sobotu 24. prosince 2022 bude v Jistebnici půlnoční vánoční mše svatá ve 22.30. 
K dispozici bude též betlémské světlo od 18. 12. a možnost navštívit jesličky 
s betlémem odpoledne 25. a 26. prosince.  

 Začátkem ledna opět proběhne Tříkrálová sbírka, při které koledníci budou přicházet 
s požehnáním do našich domovů a s prosbou o podporu charitního díla. Předem 
děkujeme za vaši vstřícnost. 

 Celý přehled vánočních bohoslužeb najdete ve vývěsce u kostela a na webu farnosti.  
 Pamatujme na modlitby za mír, který je nyní ve světě tak křehký. 
 Zveme vás srdečně na jubilejní 20. farní ples do KD Jistebnice v sobotu 4. 2. 2023 

od 19.30. 

Sledujte, prosím, aktuální informace o  bohoslužbách a akcích ve vývěsce kostela nebo 
na webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/.  

Přeji vám všem, ať i ve vašich rodinách zazáří světlo, jaké viděli pastýři u Betléma, 
světlo, které snad ani není tolik vidět očima, jako srdcem. Je to světlo smíření, 
přinášející pokoj, sám Kristus, kterého každý může pozvat k sobě, když on sám nemá, 
kam by hlavu složil. Hezký a požehnaný předvánoční a vánoční čas, těším se na setkání 
s vámi a žehnám vám. 

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 

 

Město Jistebnice, MěÚ Jistebnice 

Upozornění Města Jistebnice a Městského úřadu Jistebnice, 

stavebního úřadu (výstavba oplocení) 
Dne 16. 8. 2022 nabyl účinnosti Územní plán Jistebnice, jehož pořizovatelem je Město 
Jistebnice. Územní plán obsahuje urbanistickou koncepci, která stanoví pravidla 
rozvoje území. Tato koncepce mimo jiné obsahuje část týkající se oplocení, kterou 
citujeme: 
„Pro celé správní území města je důležité pro oplocování pozemků (zejména pro 

bydlení) zohlednit tradiční vymezení soukromého prostoru např. plaňkovými ploty, 

kamennými zídkami skládanými na sucho apod. Nepřípustné jsou souvislé ploty 

z betonových prefabrikátů.“ 

Upozorňujeme tedy občany na tuto skutečnost a žádáme je, aby se tímto řídili, případně 
aby před plánovaným záměrem realizace oplocení konzultovali tuto záležitost se 
Stavebním úřadem v Jistebnici nebo s Městským úřadem Tábor, Odborem rozvoje. 
Děkujeme za pochopení. 
Přejeme občanům příjemné vánoční svátky a do nového roku hodně zdraví, radosti 
a estetických zážitků. 

Město Jistebnice a Městský úřad, stavební úřad Jistebnice 
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ZŠ a MŠ Jistebnice 
 

Podzimní měsíce na naší škole 

1. září 2022 začal pro 197 žáků naší školy nový školní rok, rok 2022/2023.  Prvňáčky 
v tento pro ně slavnostní den přivítala paní učitelka Mgr. Jana Volková, paní ředitelka 
Mgr. Pavla Vonešová, pan Ing. Jiří Popelka a zástupce SRPDŠ. 

Součástí výuky je i v letošním školním roce účast v soutěžích, návštěva kulturních 
pořadů, pořádání exkurzí a projektových dnů. Ne všech akcí se zúčastnili všichni žáci 
naší školy. Proto vás, milí čtenáři, nejprve seznámíme s těmi, do kterých se zapojili jak 
žáci 1. stupně, tak i žáci 2. stupně. 

22. září 2022 přivítal sportovní areál Komora v Táboře několik desítek sportovců 
základních škol okresu Tábor. Konalo se zde okresní kolo Přespolního běhu. Letos 
obhájily mladší dívky loňské prvenství a postoupily do krajského kola soutěže. Zásluhu 
na tomto umístění měla Eva Farová, Nela Kouřímská, Leontýna Mrzenová, Tereza 
Tomečková a Daniela Vaczulková. Úspěšné bylo i družstvo starších žákyň ve složení 
Ema Bláhová, Dorothea Pincová, Eliška Svatošová, Zuzana Řezáčová a Zuzana 
Miňhová. Jemu náleželo 3. místo.  

5. října 2022 jsme se všichni zapojili do celostátní akce – Papučový den. Fotografie 
jsme poslali do táborského hospice Jordán. Vyjádřili jsme tím podporu domácím 
hospicům. 

Naše škola se zapojila do celorepublikového projektu Hrdá škola.  V rámci něj jsme si 
mohli objednat oblečení s logem naší školy. V letošním školním roce budeme proto 
plnit s dětmi některé aktivity, které jsou jeho součástí. Proto se většina žáků a učitelů 
13. října 2022 oblékla slavnostně, některá děvčata vše sladila s účesem a módními 
doplňky. 

13. října 2022 se v Jindřichově Hradci konalo krajské kolo Přespolního běhu. Naši 
školu reprezentovalo vítězné družstvo z okresního kola soutěže. I zde, v krajském kole, 
nemělo přemožitele. Toto umístění zajistilo postup do celorepublikového kola. To se 
uskutečnilo 25. října 2022 ve Žďáru nad Sázavou. Zde obsadily žákyně 13. místo (16 
družstev). 

17. října 2022 byl pro všechny žáky připraven výchovný koncert. Navštívil nás pan 
Petr Toman z hudební agentury TP STYL. Děti si zopakovaly rozdělení hudebních 
nástrojů, poznávaly je podle zvuku, zpívaly či zkoušely tleskat do rytmu. V realizaci 
programu mu i pomohli někteří hudebně nadaní žáci. 

25. října 2022 byl již podruhé realizován projekt s názvem Světový den jazyků. Každá 
třída si se svým vyučujícím vybrala jednu či několik zemí a ty v rámci projektu 
ostatním žákům přiblížila v podobě různých soutěží. Slavnostní vyhlášení se 
uskutečnilo před budovou staré školy, všichni bez rozdílu umístění byli odměněni 
drobnými cenami a diplomem. Den strávený netradičně se všem líbil. 

V prvním listopadovém týdnu jsme navštívili výstavu prací klientů Klíčku a dětí 
z Dětského domova Radenín. 
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18. 11. 2022 se všechny třídy naší školy proměnily v tvořivé dílny. Na prodejní vánoční 
jarmark jsme vyráběli svícny, ozdoby, věnce a mnoho dekorací. 

V rámci projektu Hrdá škola byl pro nás 23. listopad 2022 Dnem bez batohů. To si 
žáci donesli učebnice a pomůcky ve zcela jiném „batůžku“. Pozadu nezůstali ani 
učitelé. Proto jste na chodbách školy mohli vidět rybářské sítě, podběráky, basu od 
limonád, nákupní košíky či mašlemi ozdobený kbelík.  

26. listopadu 2022 jsme se po dvou letech mohli všichni radovat z nadcházejícího 
adventu. K němu patří i prodejní výstava vánočních ozdob, dárků, adventních věnců, 
které vyráběli žáci společně s učiteli. Součástí předvánoční atmosféry bylo i rozsvícení 
vánočního stromečku a zpívání vánočních písní a koled. Pěvecký sbor pod vedením 
paní učitelky J. Peškové sklidil po zásluze velké ovace. 

Táborskému hospici Jordán darujeme z tržby určitou finanční částku. 

21. prosince 2022 se konal koncert Děti dětem. Ti, kteří hrají na jakýkoliv hudební 
nástroj nebo rádi zpívají, vystoupili jako účinkující a vytvořili tak krásnou předvánoční 
atmosféru žákům 1. stupně. 

22. prosince 2022 se prostory Kulturního domu v Jistebnici proměnily ve filmový sál. 
Žáci 1. stupně zde zhlédli pohádku Bambitka 2 a jejich starší kamarádi film Výjimečný. 
Poté se všichni odebrali do svých tříd, kde měli připravenou vánoční besídku. 

1. třída: 

3. října 2022 se uskutečnil výukový program Zdravá 5. 

25. října 2022 se projektový den nesl v duchu svátku Halloween. Děti přišly 
v kostýmech a maminky všem připravily výborné občerstvení. 

2. třída: 

V rámci cvičení v přírodě se druháčci zúčastnili 5. října 2022 pěšího výletu do 
nedaleké Hůrky. 

3. třída: 

5. září 2022 ukázali trenéři z Five Star Academy v prostoru před starou školou základy 
golfu. 

V týdnu od 12. září 2022 – 16. září 2022 proběhl plavecký výcvik (i pro žáky 4. třídy) 
v plaveckém bazénu hotelu Fontána Frymburk na břehu Lipna. Pro děti byl připraven 
doplňkový sportovní program a zábavný program. Po celý týden se dětem věnovali 
trenéři ZŠ Plavání. 

5.října 2022 se vydali žáci v rámci cvičení v přírodě plnit úkoly a zároveň opakovat 
znalosti z prvouky. Prošli si Naučnou stezku v Jistebnici . 

9. listopadu 2022 proběhlo pod vedením pana učitele M. Konvalinky testování tělesné 
zdatnosti žáků. Testování bylo realizováno prostřednictvím sady testů připravených 
MŠMT a několika vysokých škol v ČR. 
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10. listopadu 2022 navštívili žáci Městskou knihovnu v Jistebnici. Seznámili se zde 
s knižními novinkami, někdo si i dle vlastního výběru vypůjčil knihu nebo se přihlásil 
do knihovny.  

4. třída: 

3. října 2022 vyprávěla paní učitelka M. Široká o své cestě Severní Amerikou. 

21. 11. 2022 byla v Městské knihovně v Jistebnici připravena netradiční beseda 
a zároveň i čtenářská dílna. Žáci se zde setkali se spisovatelem Jiřím Procházkou, 
spisovatelem sci-fi a fantazy, filmovým a komiksovým scénáristou. 

5. A,B třída 

7. září 2022 – 9. září 2022 se konalo republikové finále Odznaku všestrannosti. Dva 
závodníci naší školy, Matěj Tomeček a pan učitel Martin Konvalinka, zde shodně 
vybojovali 9. místo. 

5. října 2022 se obě třídy vydaly k rybníku v Drahněticích, kde měli žáci připravené 
ohniště. Protože bylo po vydatném dešti, všude bylo mokro, změnili žáci s učiteli trasu 
a vydali se přes les na Majdalenu. Ale i tam si dopoledne užili. 

21. listopadu 2022 se páťáci společně se čtvrťáky zúčastnili besedy v Městské 
knihovně v Jistebnici. 

1. listopadu 2022 se obě páté třídy vypravily do Planetária do Českých Budějovic. 
Seznámili se zde s denní a noční oblohou, s putováním Slunce po obloze, s fázemi 
Měsíce. Mohli se podívat ze Země do vesmíru, putovali po jednotlivých planetách. 
Strávili zde úžasné dvě hodiny na nebi a ve vesmíru. 

6. třída: 

3. října 2022 se šesťáci společně se sedmáky a jejich učiteli vypravili do Prahy, kde 
pro ně agentura Praha hravě připravila bojovou hru. I když jsme nevěděli, co nás čeká, 
nebyli jsme zklamaní. Dvě hodiny jsme v pětičlenných skupinkách odpovídali na ne 
zrovna lehké otázky. Na Karlově mostě jsme strávili hodinu, pak následovala bojovka 
na Kampě. I zde všichni zodpovědně plnili zadané úkoly. Všem se výlet líbil. 

7. A, B třída: 

3. října 2022 jsme se společně s žáky 6. třídy vydali do Prahy. 

20. prosince 2022 jsme odpoledne prožili v Táboře, kde jsme v hotelu Palcát 
uspořádali vánoční bowlingový turnaj. Nechybělo ani výborné občerstvení připravené 
kuchaři tohoto hotelu. 

8. třída: 

25. října 2022 se žáci 8. třídy, stejně tak jako jejich spolužáci z 6. a 7. třídy, vydali do 
Prahy, kde pro ně agentura Praha hravě připravila zábavné a soutěžní dopoledne 
na Karlově mostě a Kampě. 

V listopadu 2022 se uskutečnila beseda o migraci, kterou připravila Městská knihovna 
v Milevsku. 
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13. prosince 2022 navštívili žáci 8. a 9. třídy Divadlo O. Nedbala v Táboře. Lektorový 
program Jak vzniklo divadlo byl plný her a aktivit. Živým způsobem dětem přiblížil, 
jak se divadlo v čase vyvíjelo a jaké jsou jeho proměny. 

9. třída: 

5. října 2022 se žáci zúčastnili projektového dne na statku Střední zemědělské školy 
Tábor v Měšicích a seznámili se s praktickou výukou. 

18. listopadu 2022 připravila pro žáky COP Sezimovo Ústí projektový den. Ve 
skupinkách si prošli stanoviště robotiky a radiotechniky, vyzkoušeli si práci s pájkou 
a 3D modelování. 

21. listopadu 2022 do Jistebnice přijela digitální mobilní dílna. Žáci zhlédli práci 
řezacího plotteru, 3D tiskárny, CNC frézky, laserové řezačky,… Vyzkoušeli si 
virtuální realitu a vymodelovali si model klíčenky, kterou si vytiskli na 3D tiskárně. 

Netradiční hudebka – v listopadu 2022 se postupně zapojily všechny třídy 2. stupně 
do hudebního pořadu – Netradiční hudebka. Dvouhodinovým programem provázel 
žáky pan Jiří Folta, člověk tělem i duší muzikant, dirigent, sbormistr. Děti zažily vtipná 
rozezpívací cvičení a naučily se písničky od skupiny Mirai. Netradiční hudebka se 
všem líbila, objevili jsme mezi žáky nové hudební talenty. 

9. prosince 2022 byla pro žáky 2. stupně připravena beseda o kyberšikaně. 

Během podzimních měsíců naši školu v Jistebnici, ale i v jiných městech reprezentoval 
pěvecký sbor. 

28. září 2022 přijal pěvecký sbor pozvání k účinkování na Dobročinném zámeckém 
festivalu pro Jistebnicko.  

25. října 2022 vystoupil sbor na vernisáži výstavy výrobků klientů Denního 
a týdenního stacionáře Klíček a Dětského domova Radenín. 26. listopadu 2022 
zazpíval sbor u příležitosti rozsvěcení vánočního stromu na náměstí v Jistebnici. 

12. prosince 2022 potěšili zpěváčci vánočními písněmi a koledami obyvatele 
Pečovatelského domu v Jistebnici. 

Pěvecký sbor přijal pozvání od pořadatelů music & friends v kooperaci s firmou 
Taikos.r.o. pod záštitou Unie českých pěveckých sborů k vystoupení na Vánočních 
trzích 2022 v Praze. Pěvecký sbor vystoupil s vánočním programem 14. prosince 2022 
na otevřeném podiu na Staroměstském náměstí v Praze. 

Posledním letošním vystoupením byl 16. prosince 2022 adventní koncert v kostele 
sv. Michaela v Jistebnici. 

Přeji všem žákům, zaměstnancům školy, Jistebnickým i obyvatelům okolních vesniček 
klidné Vánoce, v roce 2023 zdraví, klid a štěstí. 

Kumžáková Kamila 
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Po prázdninách zpátky do školky 

Prázdniny uplynuly jako voda a začátek roku nadešel ve čtvrtek 1.9.2022. Do mateřské 
školy na školní rok 2022 – 2023 je zapsáno 90 dětí. Máme otevřeny čtyři třídy. 
Kapacita mateřské školy byla navýšena a je již plna. Všechny přihlášené děti ještě 
nedocházejí, čekají, až oslaví třetí narozeniny. Nejen pro děti je nástup do MŠ 
významnou událostí, ale i pro jejich rodiče. Paní učitelky s panem učitelem a paní 
asistentkou se pilně věnovali přípravám na nový školní rok během letních prázdnin, 
aby byl nástup pro děti co nejpříjemnější. V mateřské škole nyní pracuje 7 učitelek, 
1 učitel, 1 školní asistentka a 3 provozní pracovnice. 

Tento školní rok máme otevřenou pestrou paletu kroužků pro děti – angličtina hrou, 
dramatický kroužek, cestička k muzice, hýbánky, dovedné ručičky, flétnička. V těchto 
kroužcích se snažíme děti zdokonalovat v hudebních, řečových a pohybových 
dovednostech, rozvíjíme jejich tvořivost, fantazii a představivost.  

Informativní třídní schůzky pro rodiče se konaly 6.9. a 8.9.2022. Největší novinkou, 
nejen pro rodiče, byl přechod na informativní a organizační systém EduPage. Je to 
jednoduchá aplikace na informování a spojení s rodiči, omlouvání dětí a přenos 
fotografií z akcí MŠ. Pro učitele je to i náhrada za papírovou třídní knihu. 

V pátek 9. září zavítalo do naší školky divadlo ,,Kolem“ s první pohádkou nového 
školního roku s názvem "Všude číhá vlk". 

Dne 5.10.2022 se naše MŠ opět zapojila do projektu Papučový den domácí hospicové 
péče. Nejen děti, ale i paní učitelky, pan učitel a paní provozní si přinesli z domova své 
oblíbené papuče a tím projekt podpořili. Učitelé se také snažili přiblížit dětem téma 
péče o nemocného v domácím prostředí. Děkujeme rodičům, že se připojili k tomuto 
krásnému projektu!  

Ve středu 12. října zavítalo do naší školky loutkové divadlo ,,Na cestě“ s pohádkou 
s názvem "Perníková chaloupka". Děti měly možnost zblízka si prohlédnout ručně 
vyrobené loutky. 

V rámci projektu "Hrdá škola" se i naše MŠ zapojila do různých tematických dnů. 
První z těchto dnů byl SUIT-UP DAY neboli DEN V GALA. Děti a zaměstnanci měli 
za úkol přijít tento den do školky ve společenském oblečení. Nejen dětem to 
zpříjemnilo den. Paní učitelky s dětmi probraly, jak se chovat ve společnosti. Zahrály 
si různé scénky, tančily a chovaly se jako gentlemani a dámy :). 

V úterý 25.10. se v naší MŠ uskutečnilo vyšetření školní zralosti pro budoucí školáky. 
Rodiče, kteří měli zájem, mohli přihlásit svoje děti, které pak pod dozorem pracovnic 
PPP Tábor plnily dvě části úkolů. V první časti děti plnily úkoly ve skupině, druhá část 
probíhala individuálně. Z pohledu školní zralosti se zaměřovaly na řeč, grafomotoriku 
na zrakové a sluchové vnímání, úroveň předmatematických představ, koncentraci 
pozornosti a schopnost plnit zadané úkoly. 

V úterý 1. 11. 2022 se na zahradě naší školky uskutečnilo Dýňování, na které dorazili 
nejen rodiče, ale také blízcí příbuzní a kamarádi našich dětí ve velmi hojném počtu. 
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Na něj si každý přinesl svoji dýni, ze které se za pomoci nožíků a lžic snažil udělat co 
největšího bubáka. Pro ty, kteří toho neměli dost, byla ještě připravena zábava 
v podobě tiskání vlastnoručně vyrobenými bramborovými tiskátky na průhlednou fólii. 
Výsledná landartová instalace zdobila naši zahradu ještě několik dní poté. Po Dýňování 
si zaměstnanci MŠ připravili pro děti krátkou stezku odvahy, která byla pro děti, ale 
i jejich nebojácné rodiče.  

3. a 8.11. se děti na pozvání městské policie Tábor zúčastnily dopoledne na dopravním 
hřišti v tělocvičně bývalé ZŠ ve Světlogorské ulici v Táboře. Výuka probíhala ve dvou 
blocích. První byla teoretická část, ve které paní policistka seznamovala  děti s pravidly 
silničního provozu a se správnou výbavou jízdního kola. Ve druhé části si děti vše 
prakticky vyzkoušely na šlapacích motokárách a odrážedlech na silnicích dopravního 
hřiště za asistence strážníku MP Tábor.  Jedním z největších zážitků však byla jízda 
autobusem a táborskou MHD. 

Na svatého Martina si děti upekly obzvláště vypečené svatomartinské rohlíčky. Paní 
učitelky přiblížily dětem téma svatého Martina prostřednictvím příběhů, písní, básní 
a jízdy na koni. Vyvrcholením byla společná hostina, na které se podávaly upečené 
rohlíčky. 

Ve čtvrtek 17.11.2022 se v kulturním domě Jistebnice uskutečnilo vítání nově 
narozených občánků města Jistebnice. Děti pod vedením p. uč. Olgy Vavříkové si 
pro rodiče a děti připravily krátké pásmo básní a písní.  
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Ve středu 23. listopadu zavítalo do naší školky divadlo Okýnko z Českých Budějovic 
s předvánoční pohádkou s názvem "Kouzelná truhlička". 

Den před prvním adventním víkendem 
se děti ze školky sešly na školkové 
zahradě, aby si nazdobily svůj vlastní 
stromeček.  Za pomoci paních učitelek 
si ráno děti vyrobily svoje ozdoby 
a řetězy, které si na stromeček navěsily, 
a zazpívaly si pár koled. Na závěr si 
s prskavkou v ruce náležitě užily 
rozsvícení stromečku.  

Dne 30. 11. od 16:00 hodin byla 
připravena beseda pro rodiče na téma 
,,Jak zvládat dětské nemoci“ se 
zdravotní sestrou Lenkou Duškovou. 

Beseda byla velmi zajímavá, týkala se dětských nemocí a první pomoci dětí. Rodiče 
měli jedinečnou možnost ptát se odbornice na své otázky.  

Každým rokem se těší děti z celé mateřské školy na Mikulášskou nadílku, která patří 
k tradičním předvánočním zvykům. Jejich přání se vyplnilo 5. prosince, kdy do MŠ 
přišel Mikuláš s andělem a pekelníky. V knize hříchů se na každou třídu našlo pár 
drobností, které děti slíbily, že pro příští rok napraví. Mikulášovi a jeho družině 
přednesly básničky, písničky a za odměnu na každého čekal balíček překvapení. 
Mikuláš ve školce nebyl jediný, který dětem něco 
nadělil. V místním obchodním domě děti dostaly 
také pěknou nadílku. 

V tomto předvánočním čase se děti pilně 
připravují na vánoční besídku, kterou chystají pro 
své blízké. Začalo to velkým pečením perníčků, 
které provonělo celou školku. Z oken znějí koledy, 
vánoční básně a hlavně, dětský smích! BROUČCI 
a RYBIČKY budou mít besídku 13.12. od 15:30, 
PASTELKY a BALÓNKY15.12. od 15:30.  

Dovolte mi, abych prostřednictvím těchto řádků 
poděkovala paní učitelce Olze Vavříkové za 
dosavadní vedení MŠ Jistebnice. V obtížné době 
covidové situace, v rozsáhlé přestavbě MŠ a více 
odchodů učitelek na mateřskou dovolenou to 
nebylo vůbec snadné. Oli, DĚKUJEME! 

Za celý kolektiv MŠ Vám všem přejeme krásné, 
pohodové Vánoce plné radosti a mnoho zdraví do nového roku 2023. 

Jana Bechyně, vedoucí učitelka 
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Exkurze do Anglie – září 2022 

Jistebnická škola vyrazila po čtvrté do Anglie. 
Kromě míst, která navštěvujeme pokaždé, jako je 
centrum Londýna, City of London a oblast 
Westminsterského paláce, jsme tentokrát 
navštívili i jiné zajímavosti, kde jsme v minulých 
letech nikdy nebyli. 

Jedním z nich byl Thore park. Zde se naši žáci 
mohli vyřádit na mnohých atrakcích, jako jsou 
horské dráhy mnoha tvarů a rychlostí, padali 
volným pádem s lavicí, houpali se na obří lodi, 
strašidelný zámek byl přesně postaven pro 
teenagery. Byly tam vodní skluzavky, které 
končily ve vodě i v písku. A všude plno vůní, 
barev a křiku. Prostě pravá pouťová zábava. 

Naplánovali jsme pobyt na 4 hodiny, ale z reakcí 
dětí jsme pochopili, že to bylo příliš krátké, že 
jsme tam měli být celý den. 

Další místo, kde jsme nikdy nebyli, bylo Hendon 
muzeum, Royal Air Force, kde jsme si mohli 
prohlédnout všechny typy letadel od první světové války až po šedesátá léta dvacátého 
století. Nejen že některá letadla byla zpřístupněna, ale navíc tam byly medailonky 
všech bojujících pilotů z druhé světové války včetně Čechů. Děti mohly zažít pocit 
hrdosti nad našimi předky, kteří se zúčastnili bitvy o Londýn, i pocit smutku nad jejich 
ztracenými životy. 

Poprvé v životě jsme viděli projíždějící loď pod London Bridge, který se musel otevřít. 

A poprvé jsme také byli v Buckinghamském paláci. Britové umí místa zatraktivnit, 
a tak děti mohly palác prohlížet s velmi roztomilým průvodcem, královským psem 
Corgi. Byla zde výstava věnovaná královnině životu od korunovace po její poslední 
vládnoucí roky. Bylo to velmi dojemné, a to jsme nevěděli, že královnin život pomalu 
vyhasíná ve skotském Balmoralu, kde to měla Alžběta velmi ráda. 

Když jsme opouštěli Londýn, byla nad městem nádherná ohromná duha, fotili jsme ji 
a prohlíželi. A v autobuse jsme začali dostávat zprávy z Čech (zdroj: Seznam zprávy), 
že dlouhověká panovnice Spojeného království Velké Británie a Severního Irska 
zemřela. Rychle jsme otevřeli BBC news, ale tam se tato informace objevila asi až po 
dvaceti minutách. Seznam byl rychlejší. 

S poděkováním Městu Jistebnice, SRPDŠ a dvěma soukromým sponzorům děti měly 
opět vstupy za třetinu toho, co platily nejistebnické děti. 

Romana Švestková 
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Volby do zastupitelstev obcí konané 23.09. – 24.09.2022 
Výsledky voleb – Obec Jistebnice – souhrnné informace 

Počet 

volených 

členů 

zastupitelstva 

Počet 

volebních 

obvodů 

Okrsky Voliči 

v 

sezna

mu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v 

% 

Odevzd

ané 

obálky 

Platné 

hlasy 
celkem zpr v % 

15 1 5 5 100,00 1 704 1 032 60,56 1 031 13 752 

 

Kandidátní listina Hlasy 

Počet 

kandidátů 

Přepočtený 

základ 

dle počtu 

kandidátů 

Přepočtené 

% 

platných 

hlasů 

Počet 

mandátů 
číslo název abs. v % 

1  PRO ROZVOJ 
SPORTU 

2 210 16,07 15 13 752,00 16,07 2 

2  5J 2 024 14,72 15 13 752,00 14,71 2 

3  Spolupráce a rozvoj 1 654 12,03 15 13 752,00 12,02 2 

4  KDU-ČSL 1 666 12,11 15 13 752,00 12,11 2 

5  Sdružení nezávislých 
kandidátů 

5 592 40,66 15 13 752,00 40,66 7 

6  Komunistická str.Čech 
a Moravy 

606 4,41 11 10 084,80 6,00 0 

Jmenné seznamy 
Výběr: zvolení zastupitelé dle výsledku, Zastupitelstvo města 

Kraj: Jihočeský kraj, Okres: Tábor, Obec: Jistebnice 

Všechny kandidátní listiny 

Kandidátní listina Kandidát 

Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

Hlasy Po

řa

dí 

zv

ole

ní 

číslo název poř.č  
příjmení, 

jméno, tituly 
věk abs. v % 

1 PRO 
ROZVOJ 
SPORTU 

1 Rybařík Ivan 41 NK BEZPP 228 10,31 1 

1 PRO 
ROZVOJ 
SPORTU 

2 Němeček 
Blahoslav Ing. 

47 NK BEZPP 216 9,77 2 

2 5J 1 Švestková 
Romana 

54 NK BEZPP 250 12,35 1 

2 5J 2 Vavřík 
Miloslav 

50 NK BEZPP 224 11,06 2 
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3 Spolupráce 
a rozvoj 

1 Horčičková 
Marie Mgr. 

46 NK BEZPP 270 16,32 1 

3 Spolupráce 
a rozvoj 

3 Brožovský 
David Bc. 

40 NK BEZPP 202 12,21 2 

4 KDU-ČSL 3 Mácha Václav 
Mgr. 

34 KDU-ČSL BEZPP 231 13,86 1 

4 KDU-ČSL 2 Mácha 
Stanislav Ing. 

61 KDU-ČSL BEZPP 161 9,66 2 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

1 Popelka Jiří 
Ing. 

45 NK BEZPP 693 12,39 1 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

3 Bastl Pavel 35 NK BEZPP 469 8,38 2 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

2 Kratochvíl 
Roman 

51 NK BEZPP 430 7,68 3 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

4 Novák Zdeněk 
Ing. 

51 NK BEZPP 393 7,02 4 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

5 Černohorský 
Jaroslav 

53 NK BEZPP 365 6,52 5 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

6 Šitta Ondřej 
Ing. 

29 NK BEZPP 330 5,90 6 

5 Sdružení 
nezávislých 
kandidátů 

7 Lhotka Luděk 
Ing. 

49 NK BEZPP 383 6,84 7 

 

Volby do Senátu Parlamentu ČR konané dne 23.9. – 24.9.2022 
Obvod: 13 – Tábor, Výsledky hlasování – Obec Jistebnice – souhrnné informace 

Kandidát 

Volební 

strana 

Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

Počty hlasů % hlasů 

číslo 
příjmení, 

jméno, tituly 

1. 

kolo 

2. 

kolo 

1. 

kolo 

2. 

kolo 

*1 Slabý Marek 

MUDr. 

KDUODST2020TOP T2020 BEZPP 228 140 27,63 42,16 

+3 Větrovský 
Jaroslav Mgr. 

JIH 12 JIH 12 BEZPP 213 192 25,81 57,83 

+) postupující kandidát 
*) zvolený kandidát 
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Zastropování cen elektřiny a zemního plynu – co přinese?  
Situace na trhu s energiemi, ať už se jedná o elektřinu či plyn, je 
v posledních měsících velice napjatá a nejistá. Spousta z nás se obává 
dalšího vývoje a z něj plynoucích důsledků. Na klidu nám nepřidává 
ani to, že je někdy velice obtížné zorientovat se ve spletenci vládních 
opatření, o kterých se dozvídáme z médií. Informací je hodně, bohužel 
se stává i to, že brzy pozbývají platnosti a pro běžného občana je 

náročné si vše v hlavě srovnat a utřídit. Z tohoto důvodu vám přinášíme tento článek, 
aby si všichni konečně mohli udělat jasno v základních otázkách a aby bylo možné 
rozptýlit alespoň některé z obav, které tíží mnohé z nás.  

Jako první věc je třeba si uvědomit, že ke konci roku mnoha lidem doběhnou stávající 
smlouvy na dodávky elektrické energie (EE) a zemního plynu (ZP) a naplno se tedy 
projeví razantní zvýšení cen těchto komodit při uzavírání nových smluv. Mnoho lidí je 
zcela oprávněně vyděšeno, když vidí, jak se jim zvedají ceny záloh i předpokládaná 
výše ročních plateb za celkovou dodávku. Bohužel většina společností z řad dodavatelů 
zvyšuje ceny EE a ZP na maximální výši, například až k hranici 12 Kč/kWh, která 
dříve byla cca 3 Kč/kWh.  

Zde je však důležité si uvědomit, že tak vysoké částky zákazníci platit nebudou, neboť 
došlo k takzvanému zastropování cen EE (6 Kč/kWh) a ZP (3 Kč/kWh), a to minimálně 
pro nadcházející rok 2023. Pokud dojde k uzavření nové smlouvy obsahující takto 
vysoké částky, tak lidé mají jistotu, že nebudou platit víc než cenu na úrovni 
zastropování. I tyto zastropované ceny jsou sice relativně vyšší, než bylo zvykem 
v minulých letech, ale alespoň nehrozí, že roční náklady se zvýší např. troj až 
čtyřnásobně oproti stavu v nedávné minulosti. Dále je dobré vědět, že ten, kdo má u 
svého dodavatele pro příští rok platnou fixaci tarifu a tato částka je nižší než ta 
zastropovaná, samozřejmě pro něj platí nižší hodnota, dokud nedojde k navýšení.     

Pojďme si teď vše vyzkoušet na modelovém příkladu. Domácnost se spotřebou EE 3 
MWh/rok při sazbě D25d (EE na svícení, vaření a ohřev vody bojlerem) doposud 
platila ročně cca 12 000 Kč. Při nově uzavírané smlouvě u stejné společnosti a při stejné 
předpokládané spotřebě může činit částka najednou 36 000 Kč. Při započítání vládou 
vyhlášeného cenového stropu však bude domácnost reálně platit přibližně „jen“ 20 000 
Kč ročně. K započítání cenového stropu dojde automaticky, není třeba si o něj nikterak 
žádat, naopak by dodavatelé měli zastropování cen reflektovat zasláním upravených 
záloh tak, aby odpovídaly skutečným předpokládaným nákladům.  

Všichni tedy zaplatíme nakonec více, než jsme byli zvyklí v uplynulých letech, ale díky 
zastropování nebudou ceny likvidační, jak se ještě nedávno mnoho lidí jistě oprávněně 
obávalo.  

V případě zájmu o bližší informace se můžete obrátit na Energy Centre České 
Budějovice, z.s. (www.eccb.cz), které nabízí jak bezplatné a nezávislé poradenství, tak 
i služby energetických specialistů.  

Tel.: 387 312 580, mobil: 773 124 580, email: eccb@eccb.cz.  
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Podvody v kyberprostoru 
 

Policisté apelují na občany, v kyberprostoru buďte ostražití! 

V tomto roce policisté napříč republikou evidují nárůst případů, kdy lidé „naslepo“ 
obchodují s neznámými lidmi prostřednictvím internetových portálů a stávají se obětmi 
podvodníků. Lidé v kyberprostoru ztrácejí obezřetnost a nechají sebou manipulovat. 
Konec je většinou stejný, podvodník je obere o vysoké finanční částky, které převážně 
končí na neznámých účtech v zahraničí. Nutno podotknout, že obětí internetového 
podvodu se může stát každý. Mějte na paměti, že internet není bezpečné místo, kde 
můžete vypustit svoji obezřetnost a bezmyšlenkovitě dělat, co vás napadne. Naopak je 
zde nutné mít všechny smysly v pohotovosti a vše si důkladně ověřovat. 

Podvodníci přicházejí s různými legendami jako například: 

V současné době se policisté nejčastěji setkávají s podvody, kdy pachatelé své oběti 
obvykle kontaktují přes WhatsApp nebo Messenger s tím, že koupí zboží, které 
kontaktovaný nabízí k prodeji prostřednictvím inzertního portálu (Vinted, Bazoš 
apod.). Po krátké výměně zpráv svým obětem namluví, že peníze uložili u kurýrní 
služby, která si pro zboží přijede. Stačí kliknout na odkaz a vyplnit údaje. Prodávající 
se pak nestačí divit, jak rychle o své peníze přijde.  

Další legenda, kterou podvodníci používají, je ta, že podvodník sdělí prodávajícímu, 
že peníze za zboží poslal prostřednictvím platební karty, a pošle prodávajícímu odkaz. 
Jediné, co musí prodávající pro přijetí peněz udělat, je odkaz rozkliknout a vyplnit 
údaje z karty, na kterou chce peníze přijmout. S vidinou prodeje zboží tyto údaje 
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Podvody v kyberprostoru 
 

prodávající vyplní. Podvodník má tak všechny informace o klientově kartě a tím 
i přístup k jeho bankovnictví. A peníze z účtu mizí. 

Dalšími častými případy podvodů jsou investice do kryptoměn. Iluze o snadném 
a rychlém zbohatnutí nahrává podvodníkům, kteří na internetové portály a sociální sítě 
umisťují reklamy, kterými ziskuchtivé občany lákají na velmi výhodné zhodnocení 
vkladů a investování do světových měn, včetně Bitcoinů. Vše většinou začíná velmi 
výhodnou nabídkou, např. v podobě internetové reklamy. Stránka, na kterou se 
zájemce po kliknutí na reklamu přesměruje, je plná odkazů na renomované články 
o známých osobnostech, kterým se podařilo svěřením se do péče reklamovaného 
finančníka peníze zhodnotit. Tyto podvodné stránky končí formulářem, který nabádá 
k registraci a vyzkoušení si možnosti investování. Pokud zájemce podlehne, vyplní 
a odešle registrační formulář, většinou následuje velmi brzy telefonát. Domnělí bankéři 
jsou velmi komunikativní a obratní. Často jim oběť poskytne kromě osobních údajů, 
snímků dokladů totožnosti či platebních karet také vzdálený přístup ke svému počítači. 
K vybílení účtu pak už nebrání prakticky nic. 

Pachatelé získávají kryptoměny také cestou, při které není nic zastíráno. Šířením 
ransomware je do zařízení poškozených subjektů instalován škodlivý kód, který šifruje 
soubory na počítačovém systému nebo omezuje uživatele. Za dešifrování souborů nebo 
obnovení přístupu je požadováno výkupné, ve většině případů právě v kryptoměnách. 

Jsou i případy, kdy se podvodníci vydávají za bankéře a následně i policisty a pod 
legendou ohrožení finančních prostředků na bankovním účtu manipulují svoji oběť do 
provádění finančních transakcí. Nic netušící majitel bankovního účtu z obavy o své 
peníze převádí peníze přímo podvodníkům. 

„Láska přes internet, která stojí hodně peněz“. Stále se objevují případy, a nejsou 
bohužel ojedinělé, kdy podvodníci vystupují v konverzaci jako lékaři na zahraničních 
misích, vojáci, námořníci apod. Na takové podvody už naletělo velké množství 
důvěřivých žen i mužů. Slibují lásku, domov, šťastný společný život a bohatství. 
Zamilovaní podvedení jim posílají své peníze na vymyšlené poplatky a těší se, že už 
brzo budou mít svoji lásku u sebe. V drtivé většině případů přijdou mnohdy o statisíce 
někdy i miliony, než podvod prohlédnou. 

A to je jen výčet těch nejčastějších legend, kterými může podvodník připravit o peníze 
kohokoliv, pokud nebude obezřetný. 

 

Základní rady, jak nenaletět: 

- Poznejte svého nepřítele. Seznamujte se s aktuálními hrozbami a trendy 

v online podvodech. 

- Zvažte, zdali přijmete nabízené přátelství od neznámého člověka na internetu. 

- Dávejte si pozor na sliby týkajícího se vážného vztahu, zejména s osobou ze 

zahraničí. 
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Podvody v kyberprostoru 
 

- Protistrana dokáže velmi citlivě působit zejména na osamělé osoby, milá slova, 

komplimenty, lichotky, hraní na city… 

- Nikdy se nenechte od pachatele do ničeho tlačit a vše si pečlivě promyslete. 

- Jakmile je zpráva, e-mail, SMSka nebo telefonát neočekávaný, tak je 

podezřelý. 

- Vždy se zamyslete nad tím, kam vypisujete citlivé údaje nebo přeposíláte 

peníze. 

- Když si nejste absolutně jisti, tak vždy raději vše ověřte jinou cestou. 

- Pamatujte si, že pachatel dokáže napodobit jakékoliv tel. číslo, či e-mailovou 

adresu. 

- Nikdy neumožňujte vzdálený přístup do svého zařízení nikomu, komu zcela 

nedůvěřujete. 

- Kupující na inzertních portálech nikdy nepotřebuje citlivé údaje z vaší platební 

karty. 

- Nesdělujte své osobní údaje. 

- Nezasílejte ofocené osobní doklady. 

- Nesdělujte tištěné informace z platební karty. 

- Nesdělujte kód, kterým by vzdáleně přistupoval k vašemu počítači. 

- Nesdělujte bankovní autorizační SMS kódy. 

- Cizí osobě nikdy neautorizujte platbu. 

- V počítači mějte nainstalovaný stále aktualizovaný antivirový program. 

- V internetovém bankovnictví mějte nastaveny co nejnižší limity a zvyšujte je 

jen na aktuální potřebu zaplacení konkrétní platby. 

- Vyzkoušejte si www.kybertest.cz a zjistěte, kde máte mezery.  

 

Buďte připraveni, protože kdo je připraven, není překvapen. 

 

 

por. Bc. Lenka Pokorná    ta.pis@pcr.cz 
tisková mluvčí a preventistka  
PČR ÚO Tábor 
24. října 2022 
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Místní akční plán vzdělávání v ORP Tábor 
Listopad letošního roku je posledním měsícem realizace projektu „MAP II v ORP 
Tábor“, CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009105 z Operačního programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání. Tento projekt trval po dobu 4 let a na jeho realizaci se podílela MAS 
Lužnice v úzké spolupráci s MAS Krajina srdce a městem Tábor. Hlavním cílem bylo 
a je dlouhodobé zlepšování kvality vzdělávání v mateřských a základních školách 
pomocí podpory spolupráce zřizovatelů, škol a ostatních aktérů ve vzdělávání včetně 
organizací neformálního vzdělávání. 

Po důkladné analýze stávajícího stavu byla jako nejdůležitější věc v ORP Tábor 
v oblasti vzdělávání vyhodnocena vzájemná setkávání pedagogů a ředitelů škol, 
výměna zkušeností a další vzdělávání pedagogů. S ohledem na tuto skutečnost byly 
mezi aktivity projektu zařazeny vzdělávací semináře pro pedagogy, workshopy 
zaměřené na moderní metody výuky, setkávání učitelů a ředitelů škol v rámci 
pracovních skupin (výměna zkušeností, hledání cest k dalšímu zlepšení kvality 
vzdělávání), výjezdní zasedání ředitelů zapojených subjektů. 

Další významnou částí byla i přímá finanční podpora práce v jednotlivých školách ve 
formě mzdových prostředků. Jednalo se zejména o dílny s rodiči (učitelé odpracovali 
přes 2600 hodin), supervize, mentoring, koučink pro pedagogy (odpracováno 3000 
hodin), kroužky pro děti (učitelé odpracovali téměř 15 tis. hodin), podporu logopedů, 
rodilých mluvčí v tandemové výuce s pedagogem (více jak 3700 hodin) atd. Na 
všechny tyto aktivity bylo vynaloženo více než 5,5 mil. Kč. 

Součástí projektu bylo i vypracování strategického dokumentu – Místní akční plán 
vzdělávání ORP Tábor, jehož podstatnou přílohou je i Akční plán na dané období 
a Strategický rámec investičních priorit. Druhá jmenovaná příloha - Strategický 
rámec - je velmi podstatným dokumentem pro čerpání finančních prostředků z EU 
v rámci právě probíhajícího programovacího období 2021 – 2027. 

Pro bližší informace kontaktujte manažera projektu Bc. Daniela Roseckého, tel. číslo: 
777 793 720, daniel.rosecky@cpkp.cz.  

 

ZŠ a MŠ Jistebnice čerpaly finanční prostředky na supervizi/mentoring/koučink pro 
pedagogy. Na hodinách anglického jazyka měly děti možnost konverzovat s rodilým 
mluvčím, který byl zabezpečen v rámci projektu MAP II. V průběhu školního roku i letních 
prázdnin projekt finančně podporoval kroužky pro děti.  Pedagogové využili další 
vzdělávání pro celou sborovnu, financované rovněž z prostředků projektu MAP II. 
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Festival pro Jistebnicko se povedl navzdory počasí 

Park jistebnického zámku se ve středu 28. září stal dějištěm prvního dobročinného 
festivalu pro Jistebnicko, kterého se i přes nepříznivé počasí zúčastnily přibližně čtyři 
stovky návštěvníků včetně asi padesátky organizátorů. Po loňském úspěšném 
sousedském setkání se z iniciativy nového majitele zámku Ivana Svítka daly 
dohromady spolky Forbína, MS Vinice Jistebnice, Okrašlovací spolek, Spolek 
Sedlecká, SEKS, SDH Božejovice, SDH Drahnětice, SDH Jistebnice, SDH Makov, 
Skauti Jistebnice, TJ Sokol Jistebnice, 1. FC Jistebnice, ZŠ a MŠ Jistebnice, město 
Jistebnice a společně přes prázdniny připravily program a potřebnou logistiku.  

Dobročinná sbírka vynesla 45 tisíc 

Letošní novinkou byla dobročinná sbírka, která vynesla 45 335 Kč. Peníze byly získány 
jednak dobrovolným vstupným a dary. Dále jednotlivé spolky přispěly částí prostředků, 
které získaly za prodej jídla, pití či upomínkových předmětů. Sbírka bude rovným 
dílem rozdělena na obnovu zázemí hasičského dětského tábora a úpravu městských 
sadů. O kulturní program se postarali Dětský sbor při ZŠ a MŠ Jistebnice, zpěvák 
Tomáš Neumann, Duo A & Páya a Loutkové divadlo pro malé a velké. Dobrodružné 
putování parkem pro děti a doprovod proběhl v režii skautů a spolků. 

Vznikne tradice? 

Mnohé z návštěvníků zajímalo, co se za uplynulý rok na zámku změnilo. Podle Ivana 
Svítka se podařilo vykácet nálety a nemocné stromy (tisíce), provizorně se opravila 
střecha, vysušil se sklep, oklepává se omítka a odstraňují vojenské přizdívky, opravily 
se okapy, našlo se ještě jedno schodiště, které vedlo asi do kaple, řešila se elektřina, 
pracuje se na povolení pro opravu rybníka, vyvezlo se z parku 10 náklaďáků odpadu, 
opravil se plot, dokoupil se zbytek parku a ještě hodně dalších drobných věci. A bude 
příští rok na zámku další akce? S dobročinným festivalem chce pokračovat, pokud o to 
spolky a město budou mít zájem. Rád by založil tradici, která dlouhodobě posílí místní 
pospolitost. Zámek je podle něj místem, které díky své historii dokáže místní spojovat. 

(jel) 
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Foto: 

1. Na konec festivalu byla chvilka i se sluníčkem 
2. Pro děti bylo připraveno několik stanovišť 
3. Školní soubor statečně zpíval i na dešti 
4. Reportér Táborského deníku Jiří Dintar s Ivanem Svítkem  
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Jistebnice is fucked (?) 

Je po volbách. Emoce postupně opadají. Nějakou dobu bude odeznívat zklamání těch, 
kteří chtěli uspět a neuspěli, doprovázené uspokojením těch, kteří neuspěli a ani uspět 
nechtěli. Předvolební aktivita vyšumí a život se vrátí k normálu, který je v Jistebnici 
charakterizován nezájmem o veřejné dění. Přes tento fakt se opakuje každé volby snaha 
postavit co nejvíc kandidátek. Logicky pak dochází k tomu, že se na kandidátkách 
objevují lidé, kteří do zastupitelstva ani nechtějí. Pak je těžké uvěřit těmto lidem 
a jejich programu. V Jistebnici je sice rozsáhlá spolková činnost, negativním 
důsledkem těchto aktivit je zájem nepřesahující hranice spolku. Veřejné dění se 
dostává do popředí nějaký čas před volbami a mizí téměř okamžitě po nich.  

V Jistebnici se velmi často ozývá názor, že problém je v zastoupení Jistebnice 
v zastupitelstvu města, případně rovnou v soužití s okolními obcemi. Myslím si, že toto 
soužití není pro Jistebnici úplně výhodné, ale doba, kdy to šlo řešit, už je pryč. 
V současné době považuji toto téma za uzavřené. V minulosti měla Jistebnice 
v zastupitelstvu silnější zastoupení, bez shody na prioritách však nešlo dosáhnout 
žádného výsledku. Trnem v oku některých občanů Jistebnice jsou zejména osadní 
domky a podpora jejich provozu. Občané okolních obcí mají daleko větší zájem 
o veřejné dění, jsou schopni se domluvit a především jsou ochotni přiložit ruku k dílu. 
Proto si také podporu provozu osadních domků zaslouží. Naopak v Jistebnici je velmi 
těžké definovat společný zájem, každý si hraje na svém písku.  

Po volbách se na webových stránkách www.jistebnice.com objevila černá obrazovka 
a na ní nápis Jistebnice is fucked. Protože to bylo anglicky, bral jsem to jako sdělení 
pro cizince, kteří žijí na našem území. Později jsem se dozvěděl, že je to určené nám 
a že jsme v prdeli. Protože si to nemyslím, rozhodl jsem se napsat tento příspěvek. 
Věřím tomu, že obraz Jistebnice vytvářený nespokojenými jedinci neodpovídá realitě. 
Za posledních třicet let u nás bylo postaveno na padesát domů, předpokládám, že lidmi, 
kteří považují Jistebnici za dobré místo pro život. Starou dřevěnou školu nahradila 
nová s tělocvičnou, opravuje se stará budova školy, modernizují se učebny, rozšířila se 
mateřská škola a dům s pečovatelskou službou. Změnil se způsob vytápění některých 
městských budov, máme nový bytový dům a o dalším se uvažuje. Téměř zastavěná je 
lokalita U Smolíka, připravuje se lokalita K Magdaléně, soukromý investor uvažuje 
o výstavbě 15-20 malých rodinných domků. Byl schválen územní plán, umožňující 
další rozvoj (mj. cca 50 stavebních parcel), připravena je výstavba nové kanalizace 
a čističky, která tento rozvoj podpoří, a tak by se dalo pokračovat. Vedle sféry veřejné 
došlo k pozitivnímu vývoji i ve sféře soukromé. Konečně byl prodán zámek majiteli, 
který usiluje o jeho obnovu včetně parku a má k Jistebnici velmi dobrý vztah. Nový 
majitel opravil bývalý kravín a sklad, připravuje výstavbu fotovoltaické elektrárny 
a menší výrobní haly. V bezprostředním okolí Jistebnice fungují dobře výrobní firmy 
– Farmtec, Efaflex a GS Technik, které dávají práci lidem převážně z našeho regionu, 
úspěšně tu působí řada menších firem a spousta živnostníků. Určitě existují oblasti, kde 
je co zlepšovat. Nepodařilo se zatím vyřešit lepší přístup ke škole, škola nemá ani 
potřebné venkovní sportoviště, neexistence územního plánu zkomplikovala život 
stavebníkům u Smolíka. Jistebnice zcela rezignovala na kulturu a využití kulturního 
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domu, výstavní síň Richarda Laudy není v dobrém stavu a je celoročně nepřístupná. 
Fotbalisti by si určitě zasloužili lepší zázemí nejen proto, že hrají historicky nejvyšší 
soutěž, ale především za to, co dělají s dětmi a mládeží.  

Bývalé vedení města zanechalo hospodaření ve výborném stavu, ze kterého je možné 
vycházet. Bylo zvoleno nové zastupitelstvo, staronový starosta, nový a mladý 
místostarosta a výrazně obměněna rada města. Dvě třetiny zastupitelů mají vysokou 
školu, průměrný věk je 45,7 roku, nejstaršímu zastupiteli je pouze 61 let. 6 zastupitelů 
má bydliště v Jistebnici, 3 ve Vlásenici, 2 v Makově, po jednom v Božejovicích, 
Orlově, Padařově a Zbelítově. Je třeba dát šanci tomuto zastupitelstvu a místo vytváření 
atmosféry konfrontace začít vytvářet atmosféru spolupráce. Z vlastní zkušenosti vím, 
že prvním přístupem se mnoho nedosáhne. 

Ztotožňuji se s tím, co napsal pan starosta ve Zpravodaji před volbami jako svůj 
program – realizace ČOV a kanalizace v Jistebnici, projekt a realizace multifunkčního 
sportovního areálu (doplňuji – hlavně pro školu, děti a mládež), realizace energeticky 
úsporných opatření, podpora spolků, projekt a příprava realizace dalšího bytového 
domu, rekonstrukce místních komunikací, digitalizace městského úřadu. Provést akci 
Kanalizace a ČOV bude složité technicky i finančně, ale musím odmítnout názor, který 
zazněl před volbami, že se jedná o neuvážený, nepromyšlený a netransparentní krok. 
Akce se připravovala téměř celé jedno volební období. Proběhly dvě veřejné schůze, 
jedna v kulturním domě, druhá v domě hasičů, projektanti obešli téměř všechny občany 
v Jistebnici a projednali s nimi napojení jejich domů na plánovanou kanalizaci. Od 
samého počátku se vědělo, kde se budou pohybovat náklady a kde dotace. Kdo chtěl, 
věděl.   

Jsme zvyklí si neustále na něco stěžovat. S přihlédnutím k letošním mezinárodním 
událostem bychom si měli především chválit.  

Přeji všem lidem příjemné prožití vánočních svátků a především zdraví, a to nejen do 
nového roku. 

Miroslav Kubec 

 

OZNÁMENÍ 

Vážení občané, 

ke dni 31. 12. 2022 budu končit s obchodem zahradnictví Slunečnice. 

Děkuji Vám za přízeň a zároveň Vás prosím o pomoc s vyprodáním zboží v prodejně.  

Byla bych ráda, kdyby tento obchod nemusel ukončit provoz, a proto nabízím ještě 
možnost k pronajmutí (odkoupení) zavedeného obchodu s veškerým zbožím včetně 
vybavení. 

Cena dle dohody.  

V případě zájmu volejte na tel. 608 479 675.  
  Marie Bechyňová 
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Je důležité starat se o památku našich předků 

Hřbitov jistebnických Židů v blízkosti Pohoří je mimořádná 
památka. Je zázrak, že se nám dochovala v takové podobě, 
v jaké ji dnes můžeme navštěvovat. Historička Iva Steinová 
ze společnosti Matana a.s. o něm po dokončení 
dokumentačních prací vydala v r. 2017 ve spolupráci 
s Okrašlovacím spolkem v Jistebnici brožuru Even zikaron. 

Při zkoumání jistebnických náhrobků zjistila z hebrejského 
textu na podstavci jednoho z dosud neidentifikovaných, že 
náhrobek patří Adolfu Katzovi. Vyvolala tím nečekaně 
dlouhý a komplikovaný proces jeho obnovy a navrácení 
povědomí o zdejší významné osobnosti.  

Nyní můžeme v horní části hřbitova najít zrestaurovaný 
náhrobek našeho občana, zakladatele Okrašlovacího spolku 
a Jistebnických sadů, c. k. poštmistra Adolfa Katze a jeho 
manželky Josefy Katzové.  

Náhrobní kámen byl zlomený a nápisová deska byla 
při záchranných pracích díky Ing. Kateřině Šálkové 
z Národního památkového ústavu z Českých 
Budějovic nalezena ve vrstvě zeminy pod 
náhrobkem. Byla rozlámaná a nekompletní. 
Grafickou předlohu, potřebnou pro obnovu nápisové 
desky, zhotovila Vanda Pincová. Restaurátor Jan 
Hlavsa doplnil chybějící části, desku vyztužil 
a v některých místech doplnil chybějící text. 
Technologicky náročné vztyčení a stabilizaci těla 
vlastního náhrobku, včetně vyrovnání obvodového 
rámu, provedl restaurátor Milan Šturm. 

Záchranné práce organizovali zástupci společnosti 
Matana a.s, která se stará o židovské památky ve 
vlastnictví Židovské obce v Praze. 

Za finančního přispění Města Jistebnice, Nadačního fondu 
obětem holocaustu, Ivana Svítka, MUDr. Lucie Mrázové 
z Českých Budějovic a šéfredaktorky časopisu Roš 
Chodeš Alice Marxové mohli restaurátoři Jan Hlavsa (na 
snímku) a Milan Šturm vrátit hrobu významného rodáka 
důstojnost a po několika desetiletích upozornit 
návštěvníky hřbitova na předního představitele zdejší 
židovské komunity na počátku 20. století.  

 

Mojmír Malý, MATANA a.s., správa nemovitostí, péče o židovské památky  
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Poděkování celé osady Ounuz 

Janovi a Zdeňkovi Tomanovým za údržbu 

zvoničky, broušení a nátěr celého oplocení, 

údržbu zeleně v oplůtku a oběma také za 

pomoc při instalaci nového křížku na místo 

uprostřed obce, kde kdysi stával. 

Děkujeme i Václavu Svatošovi za iniciaci 

celé akce a zakoupení křížku nového, 

původní se nedochoval. 

Vzniklo tak další staronové místo jako 

upomínka na těžký život v osadě a také 

ukázka, jak obyvatelům i rodákům Ounuze 

na jejich vesničce záleží. 

Díky také patří všem ounuzským 

osadníkům za průběžnou údržbu cesty 

ve vsi.   

Ing. Jarmila Jelínková, 

předsedkyně osady Ounuz 
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S Jakubem Vrzákem o apartmánech Jistebnické terasy 

Na náměstí stojí nový krásný dům, který byl počátkem letošního října otevřen jako nové 

turistické ubytování v Jistebnici. Zpravodaj požádal o rozhovor majitele domu Jakuba 

Vrzáka. 

Jak to všechno začalo? 

Na úplném začátku bylo 

dědictví mé maminky, 

která zdědila po „tetičce 

z Jistebnice“ malý domek 

kousek od náměstí. 

V průběhu let byl domek 

zbourán a naskytla se 

možnost koupit sousední 

dům od pana Strádala. 

V této době započal 

projekt, který vlastně 

neměl žádný stanovený 

cíl. Prvotním cílem projektu bylo hlavně zkompletovat pozemky, což se ukázalo jako 

běh na dlouhou trať. 

Proč? 

Zjistil jsem totiž, že situace okolo pozemků je daleko komplikovanější, než se na první 

pohled zdálo.  Pozemek, na kterém stál dnes již neexistující dům s č. p. 86, měl celkem 

6 majitelů včetně jednoho nedotaženého dědického řízení. Bylo potřeba kontaktovat 

postupně všechny majitele a zahájit proces výkupu podílů, aby se vůbec mohlo 

o nějakém projektu uvažovat. Celý proces zabral téměř 10 let. Zde musím poděkovat 

minulému vedení Jistebnice, které mi vyšlo vstříc ze všech nejrychleji.  

Od počátku jste chtěli z domu mít ubytování pro turisty? 

Určitě ne, myšlenka apartmánů se zrodila dlouho poté, co byl dům prázdný a ve světě 

se začalo stále častěji objevovat krátkodobé ubytování typu airbnb a lidé začali 

vyhledávat krásy přírody k trávení volného času. V ten moment jsem si uvědomil, že 

Jistebnice a její okolí je ideálním místem pro turisty, kteří zde mají všechno, a tak 

vznikla myšlenka vybudovat „Jistebnické terasy“. 

Proč právě název Jistebnické terasy? 

Název Jistebnické terasy nebyl tak úplně z mé hlavy, ale napadlo to moji partnerku, 

která tento název vymyslela. Dům má celkem tři terasy ve svahu nad domem, a proto 

dostal název podle nich. Aby byl název kompletní a dával smysl, tak byl doplněn 

o název města, a tak vznikly „Jistebnické terasy“. 

Na stránkách www.jistebnicketerasy.cz se dočítáme: „Všechny apartmány mají 

vlastní koupelnu se sprchovým koutem a plně vybavený kuchyňský kout, ale to 

zásadní zde nevidím. Kolik má dům apartmánů? 

Dům má celkem 6 apartmánů s tím, že jsou čtyři garsonky a dva byty jsou 2+kk.  
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Víte, že zde kdysi stál Hotel Modrá hvězda? 

Ano, vzhledem k tomu, že mám celkově zájem o historii, tak je mi tato skutečnost 

dobře známa a spoustu času jsem strávil na stránkách „Cimbura“, kde je k dispozici 

velké množství zajímavých materiálů, fotografií a dalších zajímavostí. Malé setkání 

s historií proběhlo při výkopových pracích, kdy bylo nalezeno velké množství 

prázdných lahví, které byly snad na pivo nebo na víno, to už se nedozvíme. 

Původní projekt 

 

Oslovili jste nějakého architekta? 

Návrh studie je od Ing. Arch. Stanislava Poura z Tábora. Původní projekt doznal 

velkých změn. Měl balkóny a místo jednoho garážového stání komerční prostor pro 

obchod či služby. 

Balkóny ale stavebním úřadem nebyly doporučeny, aby bylo náměstí jednotné. 

Smířil jste se s těmito změnami? 

Ačkoliv jsem ze začátku nebyl z těchto podmínek nadšený, nakonec jsem je dokázal 

pochopit s tím, že historický ráz a vzhled náměstí Jistebnice musí zůstat jednotné, bez 

balkonů.  

Jeden apartmán jste si nechal pro své víkendové bydlení? 

Určitě ne, protože rodinné zázemí máme ve Vlásenici, odkud pochází moje maminka, 

která je rozená Bastlová, a veškerý volný čas trávíme v rodinném domě po jejích 

rodičích. 

Závěrem bych rád poděkoval všem, kteří se na celém projektu podíleli, podporovali 

mě a se vším mi trpělivě pomáhali. Myslím, že všichni vědí, o kom mluvím, tak je 

nebudu zmiňovat jmenovitě, abych na někoho nezapomněl. Ale musím zmínit 

konkrétně moji rodinu a partnerku, bez kterých bych to nikdy nedal dohromady. 

(pes) 
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Jistebnická vrchovina - ZNÁMÁ NEZNÁMÁ 
 

Malá škola zvonění v Cunkově 
Ojedinělá akce se uskutečnila v sobotu 5. listopadu v Cunkově, 
kde spolek „Pod Javorovou skálou“ uspořádal ve zvoničce na 
návsi „Malou školu zvonění“. 

Zvoničky stojí skoro v každé obci Českého Meránu a blízkého 
okolí. Ale ubývá těch, kdo ovládají umění v nich zvonit, takže 
poetické vyzvánění se naší krajinou rozléhá čím dál tím méně. 
Zvonění mívali na starosti většinou starší lidé, kterým byla za 
jejich práci vyplácena malá částka a kterým pravidelné cesty ke 
zvonicím pomáhaly i v důchodu udržovat určitý životní řád. Ale 
tito lidé postupně vymírají. A tak jsou někdy živí zvoníci 
nahrazováni elektrickými strojky, v jejichž způsobu zvonění 
ovšem zkušení zvoníci nemají příliš velké zalíbení, protože jim 
zní příliš jednotvárně a mechanicky. Každý živý zvoník má totiž svůj vlastní styl, jak 
nám ve „škole zvonění“ vysvětloval pan Pavel Petráň z Cunkova, kterého v dětství 
naučili zvonit děda a pan soused. A i každý z jeho učitelů prý zvonil trochu jinak. 

Jak se vlastně zvonek ve věžičce rozhoupává a jak si máme počínat, abychom dokázali 
aspoň jakž takž pravidelně zvonit, si pod vedením Pavla Petráně mohl vyzkoušet 
každý, kdo se ten den do Cunkova vypravil. A každý se tak mohl přesvědčit, že zvonění 
je umění, které vyžaduje cvik a soustředění a slušnou fyzickou kondici. Dokázali jsme 
zvonit jen s velkou pomocí a vydrželi nanejvýš několik minut, přičemž třeba při 
ohlašování úmrtí se zvonívalo celou hodinu a i dnes se zvonívá dvacet minut až 
půlhodinu. Při svém výkladu Pavel Petráň také opravil naši zažitou představu o tom, 
že se ráno, v poledne a večer zvoní vždy v pravidelný čas. „V poledne se zvoní, když 
je slunce nejvýš, a večer tehdy, když se začíná smrákat,“ vysvětlil nám. 

Cunkovská „Malá škola zvonění“ se vydařila. Coby svým „absolventům“ nám poskytla 
příležitost seznámit se se zručností, ke které se jinak většinou nedostaneme. A během 
naslouchání vyzvánění dlouhé řady účastníků školy jsme měli dost času si uvědomit, 
že klinkání zvonku ze zvoniček by nám chybělo, kdyby se mělo úplně vytratit. Protože 
jeho zvuk dodává naší venkovské krajině zvláštní půvab a oživuje ji. 

Tomáš Míka 
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Okrašlovací spolek Jistebnice vyhodnotil soutěž 

Jistebnický Krasoň a předal ceny vítězům. 

 

 

Na 1. místě se umístil Jakub Vrzák za výstavbu 

bytového domu, který přispěl k lepšímu 

vzhledu náměstí. 

Na 2. místě se umístil Vladislav Kulič, který 

umístil na svůj objekt mlýnské kolo 

připomínající původní funkci a je zajímavostí 

při vstupu do sadů. Na 3. místě rodina 

Linartových za drobné okrášlení okolí domu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Děkujeme všem, kteří přispěli svými podněty. Pozitivní i negativní návrhy i podrobná 

pravidla soutěže jsou na našich stránkách www.okraslovak.wbs.cz 

Přejeme všem klidné prožití vánočních svátků a do nového roku vše nejlepší. 

                                                                                        Okrašlovací spolek Jistebnice 
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Okrsek hasičů Jistebnicka 

Vážené hasičky, vážení hasiči, vážení spoluobčané, 

nastává pomalu, ale jistě konec roku 2022. Pro někoho to byl rok dobrý, pro někoho 

méně dobrý. Každý z nás si pro sebe řekne, co se mu povedlo a co nikoliv. 

Hasiči ve sborech se věnovali svojí práci na technice i na zbrojnicích, ale i zábavě pro 

sebe i pro společnost. Hlavně pro děti. Všem za to děkujeme. 

Na podzimním jednání celého okrsku, které proběhlo 4. listopadu v Jistebnici, se 

dohodlo pořádání „výročních“ valných hromad u sborů. Ze 13 sborů byli přítomni 

zástupci 11 sborů. Je potěšující, že i nové zastupitelstvo jeví o hasiče zájem. Proto 

děkujeme za podporu na tomto jednání panu starostovi Města Jistebnice Ing. Jiřímu 

Popelkovi a panu místostarostovi Mgr. Václavu Máchovi. 

Další sborové jednání se připravuje na pátek 27. ledna 2023 do Jistebnice. Budou 

opět pozváni představitelé Města Jistebnice a také OSH a HZS Tábor. Zde mohou 

zástupci sborů přednést výsledky své činnosti za rok 2022 i požadavky a náměty pro 

rok 2023. 

Pořadatelem soutěže PS I. kolo v roce 2023 bude SDH Makov. Termín soutěže bude 

později upřesněn.  

Děkuji Vám všem, hasičům, hasičkám i spoluobčanům, za práci a podporu a přeji 

všem pěknou vánoční pohodu, stále dobré zdraví, trochu štěstí a úspěšný nový rok 

2023. 

                 Za Výbor okrsku - Blahoslav Němeček - starosta okrsku 

 

Spolek Sedlecká 
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Spolek Sedlecká 

 

Vildův mlýn – duch a srdce Jistebnice 

V závěru roku 2022 se s velkými díky a úsměvem koukáme na dokončenou střechu 

Vildova mlýna a uklizený nepořádek ze stavby. 16. října jsme slavnostně z Vildovy 

konve pokropili střechu (viz foto). Pan farář střeše, lidem a aktivitám v domě s novým 

životem požehnal.  

Děkujeme všem otevřeným duším se srdcem na pravém místě za podporu a skvělou 

atmosféru. Doufáme, že i v příštím roce se bude dařit udržet mlýnské kolo v chodu. 

V plánech na rok 2023 jsou stále toalety, podlaha ve mlýnici, divadlo, přednášky 

a koncerty. Když se zadaří, budou záchody i splachovací. 

Přejeme Vám všem na závěr starého a začátek nového roku krásný čas strávený mezi 

lidmi, se kterými je Vám fajn, na místě, kde je Vám fajn. 

S láskou a mírem 

           Spolek Sedlecká 
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Spolek emancipovaných kluků sympaťáků 
 

Ze života SEKSu 

Spolek SEKS již po třinácté dne 26. 11. provedl vánoční ozdobení krásného stromu na 
náměstí, dále zámečku a byl postaven betlém, naše chlouba, a pódium pro účinkující. 
Rovněž byl proveden rozvoz a zapojení hvězdic po celém městě. V 17 hodin byl 
vánoční strom a betlém slavnostně rozsvícen. Po projevech prezidenta spolku 
p. L. Kunovského a starosty p. J. Popelky byl spuštěn krátký program, který zahájila 
Barča Haláčková hrou na zobcovou flétnu, následoval pěvecký sbor ZŠ Jistebnice pod 
vedením p. J. Peškové a zazpíval i učitelský sbor z místní ZŠ. Program byl ukončen 
Povltavskými trubači na lesní rohy, proslovem a požehnáním pana faráře.  

Spolek děkuje svým členům, pracovníkům MÚ, p. Duškovi a p. Stejskalovi za 
občerstvení a za aktivní přístup k vánoční výzdobě města. 

Počátkem listopadu proběhlo setkání SEKSu se spolkem SUŽ na již desáté olympiádě. 
V přátelské atmosféře a vypjatém klání zvítězil SEKS o prsa. Bylo by dobré, aby se 
spolky Jistebnicka setkávaly tak, jak to dělají v jiných městech a obcích (např. Borotín, 
Chotoviny apod.), aby se upevňovalo přátelství občanů. 

Spolek SEKS přeje občanům Jistebnicka příjemné prožití svátků vánočních a pevné 
zdraví, klid a spokojenost v novém roce 2023. 

          Milan Bastl 
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SDH Smrkov – soutěžní sezóna 2022 
Vážení čtenáři, každý rok se snažíme zhodnotit uplynulou soutěžní sezónu. Těší nás, 
že i letos máme o čem psát a je co hodnotit, protože ta letošní byla velice vydařená 
a řadíme ji mezi naše nejúspěšnější. Tréninky probíhaly v zimních měsících 2x týdně 
a na jaře jsme je ještě zintenzivnili. Kromě mladších a starších žáků, dorostu, žen 
a mužů vznikla tréninková skupina, která se věnuje pouze běhům na 100 m překážek. 
Časově je to dost náročné, protože se scházíme se svěřenci čtyřikrát týdně na trénincích 
a celé soboty a neděle trávíme na závodech. Pořádali jsme i dvě sportovní akce. 
Tradičně se konala soutěž v požárním útoku ve Smrkově, na kterou se opět sjela 
kvalitní družstva, a na tartanové dráze v Borotíně jsme připravili okresní soutěž 
jednotlivců v požárním sportu, která byla kvalifikací na kraj. 

Mladší žáci 
S mladšími žáky jsme se letos zapojili jen do pěti soutěží. 25.6. Slapy – tou první byla 
okresní soutěž – Plamen. Na slapské hřiště se sjelo 15 družstev. Do celkového 
hodnocení se počítaly 4 disciplíny (podzimní závod požárnické všestrannosti, štafeta 
dvojic, štafeta 4x60 m př. a požární útok). Děti nás příjemně překvapily a vybojovaly 
2. místo. 5.7. Smrkov - na domácí soutěži jsme postavili dvě družstva. Béčko obsadilo 
pátou a áčko šestou příčku. 17.9. Veselí nad Lužnicí – na tuto soutěž jsme složili jedno 
družstvo, které si časem 18,82 s zajistilo umístění na stupních vítězů. Ze třetího místa 
měly děti velikou radost. 1.10. Ústrašice – do Ústrašic jsme vyrazili se dvěma 
družstvy. Méně zkušené béčko obsadilo 8. místo. Áčku utekla bedna díky drobnému 
zaváhání na proudech a skončilo čtvrté. 8.10. Lom – na branný závod starosty OSH 
Tábor jsme složili jednu hlídku. V konkurenci 24 hlídek obsadilo naše družstvo ve 
složení Štěpán Grepl, Miky Svatoš, Maty Svatoš, Péťa Peclinovský a Kryštof Novák 
druhé místo, když mělo trestné body pouze za střelbu ze vzduchovky, jinak celou trať 
zvládlo bez zaváhání. 

Starší žáci 
Se staršími žáky jsme zavítali na 6 soutěží. U této kategorie došlo k velké obměně 
a nevěděli jsme, co můžeme od nově sestaveného týmu očekávat. Jenže tento tým nám 
svými výkony doslova vyrazil dech. Všichni poctivě trénovali a do závodů nastupovali 
s velkým odhodláním. Jakoby nám chtěli dokázat, že po loňské rozlučce se 
Smrkovskými šiškami, o kterých jsme psali, že byly výjimečným družstvem a jen těžko 
je nahradíme, je tu nová parta, která určitě nechce zůstat v jejich stínu a že bude stejně 
dobrá, ne-li lepší než byly Šišky. 29.5. Veselí nad Lužnicí – jelikož jsme podcenili 
kvalitu a sílu tohoto týmu, vyrazili jsme na okresní soutěž v PS bez dvou nejrychlejších 
závodníků, které jsme vyslali do Ledenic bojovat o postup na MČR jednotlivců. Tím 
jsme ho ještě více oslabili. Jenže právě zde se začíná psát velký příběh tohoto družstva. 
V konkurenci 21 družstev se naši svěřenci od prvního výstřelu prali o dobré umístění. 
Do celkového hodnocení se počítalo šest disciplín. Naši borci se prezentovali 
výbornými výkony a nejméně oblíbenou disciplínu – požární útok CTIF dokonce 
vyhráli. V konečném součtu z toho bylo fantastické druhé místo. 5.7. Smrkov – na 
domácí soutěži starší žáci zvítězili časem 17,42 s. 13.8. Drhovice – na této soutěži se 
běží štafeta 7 x 60 m překážek a požární útok. Hned v první disciplíně jsme si vytvořili 
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slušný náskok, který jsme potvrdili požárním útokem, a obsadili jsme 1. místo. 17.9. 
Veselí nad Lužnicí – na start Memoriálu Josefa Žahoura v požárním útoku jsme 
nastupovali jako poslední soutěžní družstvo. Nejrychlejším časem celé soutěže 
(15,10 s) jsme si vyběhli nejen pohár a medaile za 1. místo, ale i věcnou cenu, kterou 
byla fritéza na hranolky. 1.10. Ústrašice – i na této soutěži jsme nastupovali na konci 
startovního pole a věděli jsme, že k úspěchu povede pouze bezchybný výkon, protože 
dva týmy měly čas pod 17 vteřin. I pod velkým tlakem jsme předvedli opět nejrychlejší 
útok dne časem 16,50 a odvezli si pohár za první místo. 8.10. Lom – poslední soutěží 
byl branný závod starosty OSH Tábor, kam přijelo soutěžit 26 družstev. Naše hlídka 
ve složení Karolína Bastlová, Barbora Šindelářová, Petr Kosík, Roman Daněk a Adam 
Novák proběhla tříkilometrovou trať v nejrychlejším čase a kromě 5 trestných minut 
za střelbu vše zvládla bez chyby. Tím si zajistila i celkové vítězství. 

Dorost 
Od loňského roku pracujeme s družstvem dorostu. Jedná se o smíšené družstvo chlapců 
a dívek. Prioritou měla být Táborská hasičská liga v PÚ. Jenže termíny THL se začaly 
krýt s okresními a krajskými soutěžemi, a tak jsme se zúčastnili jediné soutěže. 16.7. 
Slapy THL – kostru týmu tvořily zkušené dorostenky. Káťu Svatošovou na koši, 
Štěpánku Maškovou na béčkách, Míšu Svatošovou na rozdělovači a Magdu Maškovou 
na pravém proudu doplnili Miky Mihál na savicích, Ondra Macek na stroji a Petr 
Vostřák na levém proudu. Soutěž vyhráli časem 19,39 s. 

Ženy 
Družstvo žen I se zapojilo do patnácti závodů a ženy II soutěžily dvakrát. Bohužel 
i letos jsme měli problémy s naším sportovním strojem, a tak jsme kromě jediné 
soutěže odjeli vše se slabší mašinou. To nám nebránilo zúčastnit se postupových 
soutěží (od základních okrskových přes okresní až po krajskou), ligových soutěží (kdy 
jsme se podívali na Táborskou hasičskou ligu, Pelhřimovskou hasičskou ligu, 
Jihočeskou hasičskou ligu a Brdskou hasičskou ligu) a pohárových soutěží klasických 
i netradičních. 14.5. Záluží okrsková soutěž v PS - kromě celkového vítězství 
obsadily holky i první místa v běhu na 100 m překážek (1. Magda Mašková, 2. Míša 
Svatošová a 3. Kačka Macková). 28.5. Jistebnice okrsková soutěž v PS – ženy I už 
měly jistý postup do okresního kola, a tak si mohly zazávodit uvolněně a s čistou 
hlavou. Odvezly si oba poháry za celkové prvenství i za nejrychlejší útok. 
V jednotlivcích obsadily první tři místa (1. Nikča Šmejkalová, 2. Míša Svatošová 
a 3. Kačka Macková). Ženám II se podařilo svoji kategorii také vyhrát a získat pohár 
za nejrychlejší útok. V jednotlivcích se umístily na stupních vítězů dvě závodnice 
(2. Jarka Svatošová a 3. Štěpánka Čapková).  4.6. Soběslav okresní soutěž v PS – od 
roku 2009 nechyběly naše ženy na okresní soutěži v PS. Podle očekávání jsme se 
o vítězství rvali s favorizovaným družstvem Bělče. Vše dopadlo dle papírových 
předpokladů a v celkovém hodnocení jsme skončili na druhém místě. Přesto jsme byli 
spokojeni, protože ve všech disciplínách děvčata předváděla dobré výkony. 11.6. 
Chotěmice THL – děvčata si chtěla zkusit závody, na kterých se běžela i Extraliga 
v požárním útoku. Tou první byla soutěž v Chotěmicích a obsadili jsme 9. místo. 12.6. 
Tučapy THL – z Chotěmic jsme se přesunuli rovnou do Tučap, kde se soutěžilo druhý 
den. Holky zaběhly celkem slušný útok pod 20 vteřin, ale v silné konkurenci to stačilo 
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na 10. místo. 18.6. Strakonice krajská soutěž v PS – díky dobrým výkonům 
v okresním kole jsme dostali příležitost jet soutěžit na kraj z druhého místa. Problém 
byl v tom, že už měl každý jiné plány. Po několika telefonátech však byla základní 
sestava opět pohromadě a začalo se trénovat a shánět posily. Na kraji se běželo 
s jednotným strojem a poprvé se nám ve štafetách do cesty postavil domeček 
s žebříkem. Hlavním úkolem bylo dobře reprezentovat okres Tábor. To se povedlo a za 
suverénními děvčaty z Dolního Bukovska se strhl velký boj o druhé místo mezi námi 
a Bělčí. Nakonec nám chyběl jediný bodík, ale třetí místo v celkovém hodnocení je 
krásný výsledek. Navíc jsme předvedli dva nejrychlejší pokusy v požárním útoku a po 
úspěchu v roce 2015, kdy jsme získali pohár pro mistryně Jihočeského kraje v PÚ, jsme 
tuto královskou disciplínu opět ovládli. Na krajské soutěži nás reprezentovaly: 
Jaroslava Svatošová, Pavla Rachačová, Kateřina Svatošová, Nikola Šmejkalová, 
Kateřina Macková, Michaela Svatošová, Magdaléna Mašková, Kateřina Špalová, 
Jarmila Kleinerová a Veronika Pösingerová. Všem děvčatům moc děkujeme za 
předvedené výkony. 5.7. Smrkov – první a zároveň poslední soutěží, na které jsme 
soutěžili se sportovním speciálem, byla domácí soutěž. V hlavní kategorii s ním běželo 
ženské áčko, které časem 19,88 s zvítězilo. Výborně si vedlo i béčko, které všechny 
překvapilo třetím místem. Jedno ženské družstvo ještě nastoupilo v kategorii PS 8, kde 
skončilo druhé. 9.7. Křenovice JČHL – na nejvzdálenější soutěž jsme vyrazili do 
Křenovic v okrese České Budějovice. Obsadili jsme 6. místo. 16.7. Slapy THL – 
6. místo.  30.7. Kamenice nad Lipou PLPÚ – 7. místo. 6.8. Borotín Hry bez hranic 
– na poslední chvíli se dalo dohromady družstvo, které z poloviny tvořili smrkovské 
holky a druhou polovinu kluci z Pikova. Soutěž byla dobře připravená, konala se na 
krásném místě a úkoly byly rozmanité a zábavné. To vše platilo až do poslední soutěže, 
kterou pořadatelé nezvládli a z našeho pohledu neměla vůbec být. Celou soutěží si 
postupně k vítězství proplouvalo jistebnické družstvo. Pak ale přišla poslední soutěž 
a s ní šlamastika, ze které se už nešlo vymotat, protože i kdyby se náš tým zřekl 
vítězství v této disciplíně, jistebnickým borcům by to nepomohlo. Zkrátka a dobře, 
oficiálně vyhrálo Hry bez hranic družstvo hasičů z Pikova a Smrkova, ale jediným a 
pravým vítězem těchto her je družstvo z Jistebnice. Ne každá výhra nás těší.  7.8. 
Jesenice BL – zato hned druhý den přišla výhra, která nás těšila moc. Do Jesenice jsme 
jeli z hecu. Kluci z Jesenice už u nás zvítězili sedmkrát po sobě.  Na poslední soutěži 
zůstali slavit a tak dlouho hučeli do holek, aby na oplátku přijely zase ony k nim, až to 
holky slíbily. Marné bylo vysvětlování, že nejsme ligové družstvo a na úzké hadice 
netrénujeme a že nemáme sportovní silný stroj, a tudíž ani šanci na dobré umístění. 
Prostě jsme tam museli. Brdská liga je specifická v tom, že se zde neběží pouze jeden 
útok, ale po základním kole šest nejlepších postupuje do čtvrtfinále, které se běží 
současně na dvou drahách vyřazovacím způsobem. A tak to jde až do finále. My jsme 
tentokrát běželi hned na začátku startovního pole a mysleli jsme si, že po našem pokusu 
vše uklidíme, skoukneme ještě nějaký útok a v tichosti se vytratíme. Jenže holky si 
zaběhly osobáček v této sestavě časem 18,81 s. Po odběhnutí všech pokusů v 
základním kole jsme skončili na třetím místě, což znamenalo postup do čtvrtfinále. Už 
to samo o sobě bylo fantastické a my byli nadšeni, že jsme uspěli a dáme ještě jeden 
útok. Jelikož jsme byli na BL poprvé, všichni vč. rozhodčích nám radili, na co si máme 
dát pozor.  Vše totiž funguje na povel píšťalkou. Na první písknutí se naráz usadí stroje 
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na základnu, na druhé se připraví soutěžní materiál, na třetí se jde popřát štěstí soupeři, 
na čtvrté se startují oba stroje, a jde se na start. Ve čtvrtfinále jsme narazili na Broumy. 
Tu spoustu informací holky vstřebaly a předvedly další parádní útok s výsledným 
časem 18,51 s, což byl další jejich osobák. Důležitější ovšem bylo, že soupeřky 
zastavily časomíru o vteřinu déle, a tak propukla obrovská radost našich děvčat, která 
tento pocit ještě nikdy nezažila. Postoupily jsme do semifinále, kde nás čekal vítěz 
základního kola a zároveň vedoucí tým Brdské ligy ze Střezimíře. Ani zde naše tažení 
neskončilo. I když chviličku trvalo, než mašina vzala vodu a holky srazily terče v čase 
19,57s, favoritky na vedlejší dráze srazily až po 20. vteřině. A tak jsme šli do finále.  
V něm jsme se střetli s dalším kvalitním družstvem ze Suchodola. Na společné 
fotografii obou finalistů je patrné, jak si naše děvčata finále užívala. Žádný stres a 
nervozita, holky se smály, vždyť druhé místo měly jisté. V samotném finále zaběhly 
další krásný útok za 18,58 vteřiny, a když se podívaly na vedlejší dráhu a viděly, že 
soupeřky teprve dobíhají k terčům, mohly začít slavit. Bylo to neuvěřitelné a bylo to 
krásné, vyhráli jsme závod Brdské hasičské ligy. 13.8. Drhovice o pohár starosty a 
Řepeč THL – v Drhovicích holky vybojovaly druhé místo a na ligovém závodě 
v Řepči zaběhly další výborný čas za 18,40 s, kterým braly 5. místo. 3.9. Zhoř u 
Tábora THL – 10. místo. 4.9. Nová Včelnice PLPÚ – 4. místo.  17.9. Veselí nad 
Lužnicí – poslední soutěží byl Memoriál Josefa Žahoura, na kterém se saje z řeky a 
útočné vedení vč. závodníků musí projít oknem a teprve za ním se vše spojuje. Útok se 
nám povedl a ženskou kategorii jsme vyhráli v dobrém čase, ale holky chtěly porazit i 
všechny mužské týmy, kterých se na start postavilo 15. Bohužel to jim nevyšlo, když 
je překonali muži z Dráchova. 

Muži  
28.5. Jistebnice Okrsková soutěž – Na okrskovou soutěž jsme složili jedno družstvo, 
které nastoupilo v kategorii mužů II nad 35 let. Vybojovalo 1. místo a získalo i pohár 
za nejrychlejší útok. Dobrým výkonem se předvedl Aleš Malý v běhu na 100 m 
překážek, který si vyběhl druhé místo, když zaostal jen pár setinek vteřiny za vítězem. 
5.7. Smrkov – v kategorii veteránů nastoupilo smíšené družstvo našich mužů a žen. 
Povedeným pokusem bralo 2. místo. 13.8. Drhovice – zajímavě poskládaný tým 
z dorostenců i zkušených borců, doplněný dvěma Pikováky, ovládl s přehledem obě 
disciplíny a zvítězil. 

Běh na 100 m překážek 
Celou zimní přípravu jsme podřídili rychlostním disciplínám a postupně se vytvořila 
tréninková skupina, která se zaměřila na 100 m překážek. S odstupem času už víme, že 
to byl krok správným směrem, protože naši svěřenci dosahovali dobrých výsledků 
nejen v závodech jednotlivců, ale mohla se o jejich výkony opřít i naše soutěžní 
družstva. K největším úspěchům řadíme umístění třech smrkovských sportovců v top 
5 v celkovém hodnocení Jihočeských stovek a postup jedné dorostenky na Mistrovství 
České republiky v požárním sportu. 24.4. Zliv – Jihočeské stovky – na první soutěž 
ve stovkách jsme vyrazili se sedmi závodníky. Dařilo se mladší dorostence Karolíně 
Bastlové, která se umístila na 2. místě, Adamu Novákovi v mladších dorostencích, 
který si vyběhl 3. místo, a ve starších dorostenkách se hned za sebou poskládaly na 
3. místě Nikola Šmejkalová, na 4. místě Kateřina Svatošová a na 5. místě Magdaléna 
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Mašková. 29.5. Ledenice – Jihočeské stovky – V Ledenicích bojovalo 6 našich 
závodníků a ve svých kategoriích se blýskli Karolína Bastlová a Adam Novák třetím 
místem. 5.6. Borotín – Okresní kvalifikace dorostu v PS – v krásném prostředí 
sportovního areálu v Borotíně jsme uspořádali kvalifikační závod okresu Tábor. 
Závodníci nejprve psali test a pak běhali 100 m překážek na tartanové dráze. Smrkov 
reprezentovalo 7 mladých sportovců. Ve čtyřech kategoriích z pěti se podařilo 
postoupit do krajského kola našim závodníkům. Karolína Bastlová si postup zajistila 
vynikajícím časem 19,52 s v kategorii mladších dorek (13-14 let), Michaela Svatošová 
se kvalifikovala ve středních dorkách (15-16 let), Nikola Šmejkalová ve starších 
dorkách (17-18 let) a Adam Novák si zajistil postup časem 20,05 s v mladších 
dorostencích. 19.6. Strakonice – Krajská soutěž dorostu v PS – na kraji se píší testy, 
běží se 2x 100 m překážek a 2x dvojboj, což je 100 m s proskočením okna a přenášením 
hasičáku. V týdnu před krajem nám dva sportovci onemocněli a naše barvy tak hájila 
starší dorostenka Nikča Šmejkalová, která skončila na 4. místě a střední dorostenka 
Míša Svatošová, která dokázala krajskou soutěž vyhrát a postoupit na MČR. 3.7. Ústí 
nad Labem  -  MČR dorostu v PS – jme rádi, že po dvou účastech Nikči Šmejkalové 
na MČR jsme navázali dalším postupem, tentokrát Míši Svatošové. Samotný postup 
na republiku je obrovským úspěchem a s vědomím toho, že co se týká konkurence, nás 
tam čeká to nejlepší, co může naše vlast v tomto sportu nabídnout, klademe vždy na 
srdce našich sportovců, aby si závod a samotnou atmosféru závodu hlavně užili 
a předvedli vše, co umí. Míša napsala testy bezchybně a v běhu na 100 m překážek si 
dala osobák. Ve dvojboji jí už trošku docházely síly, ale pro diplom a plaketu za 
13. místo v celkovém pořadí si mohla jít se vztyčenou hlavou, protože ostudu rozhodně 
neudělala. Děkujeme Míše za reprezentaci našeho sboru a za krásný zážitek, který nám 
připravila svými výkony. 17.7. Lišov – Jihočeské stovky – v Lišově nastoupilo 
5 našich sportovců. Všem se docela dařilo. 2. místo vybojovala časem 19,86 s Karolína 
Bastlová v mladších dorkách, čtvrtá místa ve svých kategoriích brali Adam Novák 
a Magdaléna Mašková a shodně šestá místa vybojovala Kateřina Svatošová ve starších 
dorkách a v nejobsazenější kategorii středních dorostenek Michaela Svatošová. 31.7. 
Dobřejovice – Jihočeské stovky – soutěže se zúčastnilo 6 závodníků. Adam Novák 
skončil na druhém místě, Karolína Bastlová na 3. místě a na rozšířené stupně vítězů se 
ještě vešla na 5. místě Magdaléna Mašková. 18.9. Borovany – Jihočeské stovky – 
finále jihočeských stovek si nenechalo ujít 5 našich závodníků. Jelikož se v některých 
případech rozhodovalo i o celkovém pořadí seriálu, pořadatelé nasadili tyto závodníky 
vždy proti sobě, aby byl závod atraktivnější. A protože se v Borovanech běželo i velké 
finále, stávalo se, že dva nejlepší spolu běželi čtyřikrát po sobě. To se stalo i v kategorii 
mladších dorek, kde se při neúčasti kolínské Karin Mykytyuk rozhodovalo o celkovém 
vítězi mezi naší Karolínou Bastlovou a Anetou Sojkovou z Borovan. Borovanské 
závodnici se dařilo lépe a závod vyhrála, když Káju porazila v obou pokusech. Kája 
skončila druhá. Tím bylo rozhodnuto i o celkovém vítězi poháru, ale zdaleka 
neskončilo jejich vzájemné zápolení. Semifinále dopadlo stejně jako první dva rozběhy 
a tak postoupily obě i do velkého finále. V něm se podařilo Káje soupeřku porazit 
a stala se vítězkou velkého finále. V Borovanech proběhlo i vyhlášení celkových 
výsledků poháru. V kategorii mladších dorostenek se do seriálu zapojilo 42 závodnic 
a Karolína Bastlová obsadila 2. místo. Na stupních vítězů převzala pohár pro 
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vicemistryni Jihočeských stovek. V kategorii středních dorostenek závodilo 40 dívek 
a Michaela Svatošová skončila na 8. místě. Starších dorostenek se zapojilo 18 a v top 
5 se ještě umístila Magdaléna Mašková pátým místem. Kateřina Svatošová skončila 
celkově sedmá a Nikola Šmejkalová osmá. V kategorii mladších žáků se umístil Adam 
Novák na 3. místě a obdržel pohár pro druhého vicemistra Jihočeských stovek. Radost 
jsme měli i z našich tréninkových parťáků. V konečném hodnocení žen skončila členka 
našeho soutěžního družstva Kateřina Macková na třetím místě a v kategorii středních 
dorostenců obsadil Mikoláš Mihál krásné druhé místo a Ondřej Macek čtvrté. Všem 
našim sportovcům gratulujeme a děkujeme. 

Běh na 60 m překážek 
Do šedesátek se zapojili dva starší žáci (Adam Novák a Karolína Bastlová). Řekli jsme 
si, že když už věnovali tolik času stovkám a daří se jim, proč nezkusit i šedesátky. 8.5. 
Borovany - hned první závod nám jasně ukázal, jak odlišné jsou to disciplíny. Na nic 
není čas a nic nejde udělat, nebo zapojit v klidu. Jen odstartujete, už jste na překážce, 
jen ji zdoláte, jsou tam hadice, jen je zvednete, jste na lávce a sotva z ní seběhnete, ani 
nestačíte zapojit spoje a jste u rozdělovače. O cílové rovince také nemůže být řeč, 
protože oba naši závodníci museli před cílem zastavit, aby nasadili proudnici. Přesto 
jsme nepropadli a páté místo Adama a sedmé Karolínky jsme hodnotili pozitivně.  29.5. 
Ledenice – kvalifikace na MČR – do Ledenic odjížděli Adam s Karolínou s jasným 
cílem – pokusit se vybojovat účastnické místo na MČR. To se oběma podařilo, když 
Kája obsadila v nabité konkurenci 54 závodnic 3. místo a Adam si zajistil účast na 
MČR slušným časem z 5. místa. 25.9. Benešov – MČR v běhu na 60 m překážek – 
pro oba naše sportovce to byl vrchol sezóny a asi největší závod v jejich dosavadní 
sportovní kariéře. Oba byli dobře připraveni, ale jak už to bývá, na první velké akci se 
většinou vybírá nováčkovská daň. Tentokrát jsme na tom ale největší podíl nesli my, 
trenéři. Kája při prvním pokusu nesebrala dobře hadice a upadla jí koncovka. Ve 
druhém pokusu zaběhla parádní čas pod 13,50 s, který by ji řadil někde do 50 místa, 
ale zřejmě se v závěru, kdy ukázala všem třem soupeřkám záda, nechala unést 
a zapomněla, že musí hned za cílovou čarou brzdit a zastavit. Ty dva kroky navíc ji 
hodně mrzely, protože došlo k převrácení a roztočení rozdělovače a následnému 
rozpojení spoje. Místo krásného umístění z toho byl neplatný pokus. Adam už šel na 
start vědom si všech nástrah, jenže hned při prvním pokusu se přihodilo to samé co 
Karolíně, akorát že jemu spadla koncovka, ještě než k hadicím přiběhl. Druhý pokus 
už šel hodně na jistotu a působil svázaně. Chyběla mu dravost. Určitě měl na víc, než 
bylo 92 místo. Přesto si zaslouží oba závodníci poděkování za reprezentaci sboru 
a slibujeme, že příště už budou mít vybavení jako ti nejlepší. 

TFA 
Nejtvrdší hasič přežije je extrémně náročná hasičská soutěž, která simuluje zátěž při 
samotném zásahu. Této disciplíně se i díky náročnosti na výstroj v našem sboru nikdo 
nevěnoval. Tedy až do letošního roku, kdy se do dvou závodů zapojil Jakub Tomeček. 
Ten je sice ostříleným závodníkem v disciplínách požárního sportu, ale tohle je pro něj 
nová výzva. 16.9. Hrad Šelmberk – Memoriál Zdeňka Kubáleho - Jakub se hned na 
první soutěži TFA postaral o překvapení, protože v kategorii mužů obsadil 2. místo, 
když ho porazil elitní závodník ze Středočeského kraje.  6. 8. Říčany – Pražská 
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a Středočeská liga TFA – po úspěchu na Šelmberku se Jakub rozhodl vyzkoušet si 
ještě náročnější závod. A tak zajel do Středočeského kraje na ligu. Tentokrát už 
nastoupil v elitní kategorii, kde v konkurenci 15 – ti závodníků vybojoval 4. místo, ze 
kterého na oplátku odsunul svého přemožitele ze Šelmberku. I Kubovi děkujeme za 
šíření dobrého jména SDH Smrkov. 

Poděkování 
Děkujeme všem družstvům a rozhodčím jistebnického okrsku, kteří svojí účastí v naší 
pohárové soutěži podpořili náš sbor a přispěli ke zvýšení prestiže této soutěže. Za 
podporu a celoroční spolupráci zaslouží naše poděkování: Město Jistebnice, Městys 
Borotín, SDH Jistebnice, SDH Makov, SDH Pikov, TJ Sport Borotín, ZD Skalka, Ing. 
Pavel Kozák – farma Ostrý, Autodoprava Jaroslav Novák.  Děkujeme i našim 
sponzorům a finančním podporovatelům, kterými v roce 2022 byli: Město Jistebnice, 
Jihočeský kraj, GS Technik Orlov, Národní sportovní agentura. Závěrem bychom rádi 
popřáli všem výše zmíněným i všem čtenářům klidné prožití Vánoc a do nového roku 
hlavně zdraví a pohodu. 

                           Za SDH Smrkov – Pavel Svatoš 

 

 

Vítězné družstvo žen v Jesenici 
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Jednotlivci dorost v Borotíně 

Soutěžní družstva v Jistebnici 
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SDH Božejovice – soutěžní sezona 2022 

Letošní sezonu lze poprvé od roku 2019 považovat za standardní, tedy bez různých 
omezení nebo rušení soutěží v průběhu sezony. V sezoně 2022 jsme tedy absolvovali 
celkem 14 soutěží, což je podstatně více než v předešlých dvou letech. Po lehkých 
úpravách v sestavě se náš tým rozhodl zúčastnit kompletní Táborské hasičské ligy, 
která čítala 11 soutěží. Navštívili jsme také soutěž v Makově zařazenou do Benešovské 
hasičské ligy a dvě pohárové soutěže ve Smrkově a v Drunčích. K prvním tréninkům 
jsme se sešli na začátku dubna, a jelikož sezona odstartovala až 21. května, měli jsme 
dostatek času na přípravu v novém složení. Zde je výčet našich soutěží včetně datumu 
a místa konání, výsledného času a umístění našeho družstva: 

Táborská hasičská liga 

21. 5. 2022 Žďár – 19,20 s, 11. místo 

28. 5. 2022 Zdislavice – 19,83 s, 10. místo 

11. 6. 2022 Chotěmice – 20,13 s, 13. místo 

12. 6. 2022 Tučapy, neplatný pokus 

18. 6. 2022 Rybova Lhota – 20,02 s, 12. místo 

25. 6. 2022 Nová Ves u Chýnova, neplatný pokus 

16. 7. 2022 Slapy – 18,59 s, 15. místo 

23. 7. 2022 Strmilov – 19,62 s, 16. místo 

13. 8. 2022 Řepeč – 19,10 s, 17. místo 

27. 8. 2022 Kozmice – 19,37 s, 19. místo 

3. 9. 2022 Zhoř u Tábora – 20,20 s, 17. místo 

Ostatní soutěže 

3. 7. 2022 Makov – 20,91 s, 15. místo 

5. 7. 2022 Smrkov – 18,05 s, 4. místo 

10. 9. 2022 Drunče – 21,38 s, 2. místo 

Přesto, že jsme dlouho aspirovali na celkové umístění mezi nejlepšími patnácti týmy 
Táborské hasičské ligy, nakonec jsme skončili se ziskem 21 bodů na celkovém 
19. místě. Sezonu 2022 můžeme považovat za úspěšnou, když nově poskládaná sestava 
dokázala podávat výkony se vzrůstající tendencí. V příští sezoně máme v plánu 
zúčastnit se opět Táborské hasičské ligy. 

Za SDH Božejovice Jakub Vávrovský 
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Z činnosti 1. FC Jistebnice 

S blížícím se koncem kalendářního roku 2022 skončila podzimní část sezóny 
2022/2023. Náš tým vstoupil do soutěží s 6 týmy. 

Muži vstoupili premiérově ve své historii do 1. A třídy sk. B s velkou chutí, která jim 
vydržela po celý podzim. Tým pod vedením Radima Hešíka si vedl velice dobře, řadu 
soupeřů zaskočil a během podzimní části získal 26 bodů za 7 výher, 5 remíz a 1 prohru 
se skóre 44:19. S touto velice slušnou vizitkou se muži řadí v tabulce na skvělé 5. místo 
se ztrátou pouhého 1 bodu na vedoucí Třebětice. Právě lídr tabulky je dalším nováčkem 
soutěže. Doufejme, že tento elán našemu týmu vydrží i do jarní části sezóny. 

V této sezóně byl obnoven ,,B“ tým mužů, který hraje pod hlavičkou FC Dynamo 
Božejovice v Božejovicích. V létě proběhla administrace hráčů a pak již nic nebránilo 
vstupu do 4. třídy. Béčko si nevedlo vůbec špatně a pod vedením Františka Popelky 
sice začalo remízami, ale poté se tým rozjel a po podzimní části figuruje v tabulce na 
2. místě s 15 body za 4 výhry, 3 remízy a 1 prohru se skóre 18:9. Na 1. Lom B naše 
béčko ztrácí 7 bodů. 

Dorost má za sebou těžkou sezónu, která měla cíl udržet tým pro další ročníky. 
I s malým počtem hráčů se cíl zvládl. V této sezóně působí tým pod vedením Václava 
Máchy a Michala Housky opět v 1. A třídě a získal 12 bodů za 4 výhry a 6 proher se 
skóre 23:30. Dorost se v tabulce nachází na 8. místě. Tým dorostu i přesto má šikovné 
hráče. Petr Vostřák, David Fara a Tomáš Fara se zúčastnili 2. ročníku memoriálu Josefa 
Šurala na hřišti v Hluboké nad Vltavou. V dresu výběru OFS Tábor byli členy 
vítězného týmu, navíc Petr Vostřák vychytal v každém svém zápase nulu, Tomáš Fara 
byl stabilním členem obrany a David Fara pilířem zálohy i se vstřeleným gólem. Já měl 
čest vést tento tým jako trenér společně s GTM Tomášem Kotrbou. 

Dalším týmem jsou starší žáci, kteří si nevedou vůbec špatně a bojují o první místa 
v tabulce. Po podzimní části jsou na 2. místě s 24 body za 8 výher a 1 prohru se skóre 
47:10. Starší žáci zaostávají za první Bechyní pouze ve skóre, ale zároveň máme 
odehráno o jedno utkání méně. 

Druhý tým žáků – mladší žáci hrají rovněž OP a předvádí slušné výkony. Tým pod 
vedením trojlístku - Miroslav Fara, Jan Šmejkal a Pavel Janouch se nachází na 8. místě 
s 14 body za 4 výhry, 1 výhru po penaltách a 5 proher se skóre 28:56.  

OP letos hraje i mladší přípravka pod vedením Jiřího Matějky a Pavla Horčičky se 
vstupní pomocí Marka Mrzeny do sezóny. Tým se dokáže poprat o každý dobrý 
výsledek a získává zkušenosti. V této soutěži jde především o to, aby se hrálo, nikoli 
o výsledky. I z toho důvodu se nevede oficiální tabulka. 

Velké poděkování patří všem trenérům 1. FC Jistebnice za odvedenou práci. 
S velkou ochotou se starají o hráče všech věkových kategorií. Zároveň patří i velké 
poděkování všem rodičům a fanouškům za podporu. 

Na jaře velmi rádi přivítáme nové hráče do všech věkových kategorií. Pokud chceš 
zkusit hrát fotbal, neváhej přijít. Případné informace u Václava Máchy či dalších 
trenérů.  
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Za celý rok 2022 patří velké poděkování všem našim sponzorům.  

Mezi hlavní sponzory patří: Město Jistebnice, firma GS technik Jistebnice, firma 
Farmtec a.s., Šváb a syn, firma MS klempířství a pokrývačství Michal Sokolt a Martin 
Soukup. Děkujeme ale i všem dalším za podporu. Je těžké vyjmenovat všechny, kteří 
se podíleli na fungování klubu za celý rok.  

Na závěr bych chtěl jménem celého oddílu 1. FC Jistebnice popřát všem sponzorům, 
fanouškům a hráčům krásné prožití vánočních svátků a hodně štěstí a zdraví do nového 
roku 2023. 

Za 1. FC Jistebnice, Mgr. Václav Mácha 

 

Do Svoříže zavítala výprava z pekla 

To by bylo, aby čerti vynechali při svých prosincových obchůzkách Čertovu hrbatinu! 
A tak i děti ve Svoříži s napětím vyčkávaly, zavítá-li do malé vísky v pondělí 
5. prosince výprava z pekla. A dočkaly se. Jakmile se setmělo, objevil se v jinak 
poklidné vesničce Mikuláš s andělem v doprovodu čtyř čertů. Obcházeli stavení 
a hledali hříšníky. Mikulášova velká svítící berle ohlašovala jejich příchod stejně jako 
řinčení čertovských řetězů, které bylo slyšet po celé vsi. Protože ve Svoříži jsou děti 
hodné, rozdal Mikuláš spoustu sladkostí a pytle čertů zůstaly prázdné. 

Za pěkný pondělní večer prožitý v příjemném napětí vděčí rodiče dětí Jiřímu Farovi st. 
a Aleně a Miroslavu Fraňkovým. 
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Výběr ze školní kroniky Makova z let 1913 – 1954 
 

 
Školní rok 1913/1914 

Elektrický zvonek 
K nařízení c.k. okresní školské rady pořídila místní školní rada zvonek elektrický. Tím 
odstraněno nestejné končení hodin vyučovacích. Též přestávky možno stejně 
dodržovat. Zvonek stál celkem 12 K. Dne 8. listopadu zemřel v Padařově Alfons 
Šťastný, rolník a spisovatel. Al. Šťastný byl neúnavným hlasatelem snah ku povznesení 
českého rolnictva. Přítelem školy nebyl a sám stavbu nové školy zdržovat. 

Dětský den 
Dne 2. prosince konal se na zdejší škole Dětský den s obvyklým programem. Po 
ukončení slavnosti učiněna sbírka ve prospěch. České zemské komise pro ochranu 
a péči o mládež, ku které místní školní rada 20 K přispěla.  

Skříň na ruční práce 
K nařízení c.k. okresní školní rady pořídila místní školní rada skříň na ruční práce. 
Náklad činil 28 K. 

Zkouška z katolického náboženství 
Dne 10. června vykonalo žactvo zdejší školy zkoušku z katolického náboženství 
v chrámu Páně dražickém. 

František Ferdinand d´Este. 
V neděli dne 25. června postižen byl hrozným neštěstím v Sarajevu náš vysoce ctěný 
a milovaný nejjasnější pan arcikníže František Ferdinand. Stalť se zároveň se svou 
vznešenou chotí obětí smělého útoku a skonal s ní nedlouho potom. Tisíceré naděje 
národa českého byly rázem zmařeny. V hluboký smutek halí se národové naší říše nad 
těžkou ztrátou nejjasnějšího následníka trůnu. Zvláště celý český národ tragickou 
událostí tou jest dojat a svrchovaně zarmoucen. 

Inspekce 
Dne 13. července vykonána inspekce Veleváženým panem K. Müllerem na zdejší 
škole. 

Školní rok 1914/1915 
Válka světová 
Dne 28. července 1914 vypovědělo Rakousko-Uhersko válku Srbsku a přičiněním 
Ruska vyvolán světový požár, jehož následky nebude lze přehlédnouti. Dne 20. srpna 
1914 zemřel papež Pius X. a jeho nástupcem zvolen 2. září Giacomo markýz della 
Chiesa pod jménem Benedikt XV.  

Byt pro řídícího učitele 
Od školního roku 1914/1915 bydlí správce školy v Makově v bytě, který vystavěla 
místní školní rada nákladem 6500 K. Mimoto zřídila novou kůlnu, opravila dvorek 
nákladem 1900 K. 

K vyznání c.k. zemské školní rady pleteny na zdejší škole zimní potřeby pro vojáky 
v poli.  
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Výběr ze školní kroniky Makova z let 1913 – 1954 
 

Správce školy učinil sbírku po přiškolených obcích, která činila 46 K. Za obnos ten 
koupena vlna, ze které dívky s rodinou správce školy upletly 8 párů ponožek, 21 párů 
nátepniček, 2 páry kamaší, 4 kukle. Též přiloženo k zásilce cupování, které uděláno 
bylo z čistého plátna. Úhrnem bylo odvedeno 66 kusů. Dne 2. prosince konán Dětský 
den obvyklým způsobem a zasláno komisi 10 K.  

Dne 22. června vykonána veleváženým panem Müllerem inspekce na zdejší škole.  

Školní rok byl ukončen dne 15. července v chrámu Páně dražickém a školní slavností 
v budově školní, ku které pozváno obecní zastupitelstvo. 

Školní rok 1915/1916 
Školní rok počal dne 16. září 1915 se mší svatou v chrámu Páně dražickém.  

Školou povinných dítek pro školní roku 1915/1916 sepsáno bylo 166. Z těchto bylo 
přijato 146 dítek. Do měšťanské školy v Jistebnici bylo přijato 10 hochů a 2 dívky. Do 
obecné školy v Jistebnici chodí 1 dívka. Jinam chodili 2 hoši a 1 dívka. Se souhlasem 
místní školní rady přijata 3 dítky.  

Válka světová 
Vyučování započato opět v době válečné. Válka světová ve své síle nijak nepolevila, 
ale spíše ještě rozšířila. Udatná naše armáda zabrala celé Srbsko až k Soluni.  

Následkem nedostatku učebních sil byl pan učitel L. Tlamka začátkem školního roku 
službou přikázán na měšťanskou školu v Jistebnici.  

Sbírky žactva 
Žactvo sbíralo listí jahodové a borůvkové na čaj pro vojíny. Suché listí ve váze 5 kg 
bylo zasláno na patřičné místo. Též sbíralo žactvo odpadky vlněné a bavlněné. Sebráno 
50 kg. Dne 4. prosince 1915 pořádán Dětský den s obvyklým programem. Místní školní 
rada darovala 15 K.  

Od 1. ledna 1916 působí pan učitel L. Tlamka opět při zdejší škole.  

Válka světová 
Dne 11. ledna dobyt rakouským vojskem Lovčen, nejdůležitější opěrný bod na Černé 
Hoře. Následující dni zabrána Černá Hora. 

Botanické pole 
Ve školní zahradě založeno botanické pole. Každá rostlina opatřena tabulkou se 
jménem. Nápisy zhotovil Š. Churáček, řídící učitel. 

Studně 
Na dvoře zřízena místní školskou radou nová studně a stará ve školní zahradě zavezena. 

Vyznamenání 
C.k. dvorní rada a předseda okresní školské rady Josef Blíženec obdržel od jeho 
Veličenstva komturský kříž řádu Františka Josefa. Vysoce ctěný pan Karel Müller c.k. 
okresní školní inspektor byl vyznamenán zlatým záslužným křížem s korunou. 

Připravil Jiří Máchal, bývalý knihovník Makova 
Pokračování ve Zpravodaji č. 1/2023 
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36. Silvestrovský běh ulicemi města Soběslavi 

V pátek 30. prosince 2022 se uskuteční 36. ročník Silvestrovského běhu ulicemi města 
Soběslavi. Těšíme se opět na všechny běhu chtivé borce a příznivce našeho závodu. 
Stejně jako v minulých letech budeme rozdělovat 9 sad medailí, diplomy a hodnotné 
ceny. Pro všechny účastníky dětských kategorií je připravena cena za účast. 

Organizátoři z SK VIKTORIA Tábor a Veterán Car Club Soběslav opět využijí plochu 
náměstí pro prezentaci, občerstvení, doprovodný program i dekorování vítězů. 
Uprostřed náměstí bude rovněž instalována cílová brána.  

Délky tratí zůstávají tradiční: 

- děti do 10 let                   450 m 
- děti 11 – 14 let       900 m 
- dospělí – hlavní závod  2 022 m 

Během celého večera bude připraveno občerstvení a dostatečný teplý i studený pitný 
režim pro závodníky i početné obecenstvo. Doprovodný kulturní program letos zajistí 
taneční skupina Lucie Soběslav, Fresh Dance z Tábora, soběslavské mažoretky, 
šermíři Táborští kupci a kouzelník Pet. 

Zahájení programu závodu je ve 21:00 hodin a následují: 

- prezentace běžců dětských kategorií  21:30 hod. 
- prezentace běžců dospělých kategorií  22:00 hod. 
- start závodu dětí do 10 let    22:00 hod. 
- start závodu dětí 11 - 14 let    22:15 hod. 
- start hlavního závodu dospělých   24:00 hod. 

Většina trati je osvětlená, přesto závodníkům doporučujeme čelovky. 

Kompletní program stejně jako výpis kategorií je k dispozici na plakátech a na 
webových stránkách  www.skviktoria-tabor.cz a zavody.4timing.cz. Zde se mohou 
závodníci dopředu elektronicky přihlásit stejně jako v místě závodu 30.12.2022. 

O regulérní měření časů jednotlivých běžců a následné zveřejnění výsledků se opět 
postará firma 4timing z Příbrami.  

       Za organizátory Lenka a Petr Čápovi 
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Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
 

 
 

Sobota 17. 12. 2022 – Charitativní sbírka pro Hospic Jordán a Betlémské světlo 

Čtvrtek 29. 12. 2022 – Pochod tří veteránů 

Sobota 31. 12. 2022 – Silvestrovský běh 

Neděle 1. 1. 2023 – novoroční namáčení 

Sobota 7. 1. 2023, KD Jistebnice od 19:00 hod. – ples SRPDŠ s rozloučením 
s deváťáky 

13. a 14. 1.; 27. a 28. 1. 2023 – prezidentské volby 

Sobota 21. 1. 2023, KD Jistebnice – ples SDH Jistebnice 

Sobota 21. 1. 2023 – komorní bytové představení Ptačí sněm souboru Děda, 
Stružinec 5 

Sobota 4. 2. 2023, KD Jistebnice od 19:30 hod. – 20. farní ples 

Sobota 11. 2. (18. 2.) 2023 – masopustní průvod Jistebnice, datum bude upřesněno 

Sobota 11. 2. 2023, KD Jistebnice – Sportovní ples 

Sobota 18. 2. 2023 – masopustní průvod Stružinec - Cunkov 

Sobota 18. 2. 2023, KD Padařov – dětský karneval od 14:00 hod, od 20:00 hod. ples, 
téma vesmír 

Sobota 18. 2. 2023, KD Jistebnice od 14:00 hod. – dětský karneval 

Sobota 18. 2. 2023, KD Jistebnice – rybářský ples 

Sobota 25. 2. 2023 – ples SDH Božejovice 

Sobota 25. 3. 2023 – první huštění 

Sobota 25. 3. 2023, KD Božejovice – divadelní představení SDH Božejovice 

 

Římskokatolická farnost 

Adventní a vánoční koncerty či představení 

Sobota 10. 12. 2022 kostel Nový Kostelec – soubor RAK v 15.00 

Pátek 16. 12. 2022 Jistebnice, kostel sv. Michaela, arch. – děti ZŠ Jistebnice v 18.00 

Neděle 18. 12. 2022 Borotín, kostel Nanebevstoupení Páně 15.00 – děti ZŠ Borotín a 
soubor VOUS 

Sobota 24. 12. 2022 Hodušín, kostel sv. Václava – vánoční mše s dětmi a rodiči – 
„Vánoční příběh“ v 15.00 

Neděle 25. 12. 2022 Borotín, kostel Nanebevstoupení Páně – 14.30 koncert dětí ZUŠ 

Úterý 27. 12. 2022 Hodušín, kostel sv. Václava – 16.00 vánoční zpívání a žehnání 
vína (přineste víno s sebou) 

Čtvrtek 5. 1. 2023 kostel Nový Kostelec – 18.00 QUODLIBET – koncert 
v předvečer slavnosti Tří králů 

60



Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
 

 
 

Bohoslužby o Vánocích 2022 - Jistebnice a okolí 

Neděle 18. 12. 2022 – 4. neděle adventní, mše v 9.30 

Středa 21. 12. 2022 – mše sv. 18.00 

Pátek 23. 12. 2022 – mše sv. v 7.45 

Sobota 24. 12. 2022 Štědrý den – 15.00 Hodušín - vánoční mše s dětmi a Vánoční 
příběh. „Půlnoční“ mše v Jistebnici ve 22.30 (Nadějkov ve 20.30) 

Neděle 25. 12. 2022 Boží hod vánoční – mše sv. v Jistebnici v 9.30, v Hodušíně 
v 16.00 

Pondělí 26. 12. 2022 svátek sv. Štěpána – mše sv. 9.30 Jistebnice/ 11.00 Nový 
Kostelec 

Středa 28. 12. 2022 svátek sv. „Mláďátek“ – Jistebnice 18.00 mše sv. 

Pátek 30. 12. 2022 svátek sv. Rodiny – Jistebnice 7.45 mše sv. 

Sobota 31. 12. 2022 sv. Silvestr I. – závěr obč. roku – Jistebnice 15.00 mše a 
děkovná pobožnost 

Neděle 1. 1. 2023 Slavnost Matky Boží, Nový rok – Jistebnice 9.30/ Hodušín 16.00 
mše sv. 

Další akce farnosti 

Středa 25. 1. 2023 Jistebnice mše sv. 18.00, po mši biblické společenství 

Sobota 4. 2. 2023 Jistebnice - 20. farní ples pro širokou veřejnost od 19.30 v KD 
Jistebnice 

 

 
Inzerce 

 
Prodám 

 

štíPaná metrová smrková Polena  
 
PříPadné další úPravy a cena dle dohody    
 
možný také dovoz Jistebnicko 
 
tel:  724079518 
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B L A H O P Ř E J E M E     

Životní jubilea oslavili v září - prosinci 2022 
                                                                                                                                                
70 let                                                   75 let 

Marie Vranová            Irena Dindová 

Božena Barešová                Mária Musilová 

Božena Šetelíková    Anežka Pincová 

Jiří Fara     Milena Vaňková 

Bohumír Masopust    Dagmar Konečná 

Luboš Kunovský                    Karel Pěnka 

Helena Jirková                           Marie Máchalová 

Marie Michalčáková               Miroslav Nová 

Marie Buchtelová                Blanka Kubů 

Rudolf Charvát  

Jaroslava Bočanová  
 

85  let 

Jaroslava Picková, Jistebnice   
 

90 let                                                   91 let 

Marie Roubíčková    Jiřina Machutová 

Vladislav Holakovský   Vlasta Tůmová 
 

92 let                                                        94 let 

František Martínek    Marie Štěpánková 

 

 
Vítáme Vás mezi námi 

Vendelín Kaľavský 

Vojtěch Kačer 

Isabella Šedivá 

Jan Malý 

Štěpánka Jindráková 

Anežka Bastlová 

František Jelínek 
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Tel: 723510480      Drahnětice 2,   

      Jistebnice 39133 
 

 
 
 
 

BRAMBORY A MRKEV 
Z DRAHNĚTIC  

 
 

 

Prodej pytlovaných brambor 
k přímé spotřebě i k uskladnění. 
Odrůdy žlutá Adéla a červená 
Laura. 
Balení po 10, 30 a 50 kg. 
 
 

12,-/kg 
 

 
 
V nabídce máme i čerstvou mrkev též vhodnou 
k uskladnění. Odrůdy Darina a Favorit, 
nepraná, bez natě. Velmi chutná. 
 
 
 
 

20,-/kg 
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